
Sammanträdesprotokoll 1 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Plats och tid Nygatan 8, Emmaboda Folkets Hus, 2024-06-17, kl. 18:00 

 

Beslutande Se närvaroförteckning 
 

Övriga deltagande Anders Svensson, kommunchef 

 Katarina Bondesson, kanslichef 

 Henrik Andersson, IT-chef 

 Susanna Engelholm, kanslichef 

 Lennart O Werner, skolchef 

 Roger Steen, samhällsutvecklingschef 

 Michaela Gustafson, Teknisk chef 

 
Utses att justera Börje Forsberg (M) 

 Kent-Owe Johansson (SD) 

 

Justering Emmaboda kommunhus 2024-06-25 kl.13:00 ,  
 
Underskrifter sekreterare 

§ 82 - § 93 

 

 Shahram Behrouz 
  

ordförande 

  

 Per Adolfsson 

 
justerare 

 

  Börje Forsberg (M)  Kent-Owe Johansson (SD) 

 

 

Anslag/bevis 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Nämnd/styrelse KF/2024-06-17 
 

Sammanträdesdatum 2024-06-17 
 

Datum för anslags 2024-06-25 Datum för anslags 2024-07-16 
uppsättande  nedtagande 

 

Förvaringsplats för Kommunförvaltningens lokaler, Emmaboda 

protokollet 

 

Underskrift  

 Christoffer Karlsson  
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Sammanträdesprotokoll 2 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

Närvaroförteckning 

 

 
Närvaro

1

1 S Maria Ixcot Nilsson 1

2 C Johan Jonsson 1

3 SD Jon Frööjdh 1

4 M Emma Åhlander Hansson 1

5 S Jarkko Pekkala 1

6 S Zeljka Krajinovic Jasmina Teljigovic Göstasson 1

7 C Jenny Rydberg 1

8 SD Johan Karlsson (Frånvarande) Marie Karlsson §85 - §93 1

9 M Leif Karlsson 1

10 S Stig Ove Andersson Jan-Olof Jäghagen 1

11 KD Gull-Britt Hellborg 1

12 C Bo Sunesson 1

13 S Frida Larsson 1

14 SD Stefan Marcelius 1

15 V Bo Rydberg 1

16 M Börje Forsberg 1

17 S Per Adolfsson 1

18 C Karin Rask 1

19 SD Marianne Åkesson 1

20 S Ásdís Paulsdóttir (Anmält jäv §86) 1

21 M Günter Villman Stefan Månsson (M) 1

22 S Dragan Pavlovic 1

23 C Erling Karlsson 1

24 SD Kent-Owe Johansson 1

25 S Annika Karlsson  1

26 M Hans Olsson 1

27 S Martin Johansson 1

28 C Niklas Banérsson 1

29 MP Inger Bark Lagergren 1

30 SD Olle Bertilsson 1

31 S Kickie von Reis §82 - §85 Per Engström §86 1

32 KD Anne Gustavsson 1

33 M Stefan Focic 1

34 C Linda Johansson 1

35 V Helen Honkanen Hellgren 1

36 S Michael Isele 1

37 SD Tommy Karlsson 1

38 S Marie-Louise Eddegård 1

39 C Chatrine Schander Ljungquist 1

40 M Anja Karlsson Granlund 1

41 S Tobias Rydén 1

41Summa:

Nr Parti Ledamöter Ersättare i tjänst

-§93 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

Innehållsförteckning 

 

§ 82  Kommunrevisorerna informerar 

 

§ 83  Skattesats 2025 

 

§ 84  Emmaboda kommun budget - 2025 

 

§ 85  Ortsutveckling - HusRemake 

 

§ 86  Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta bankhuset 

(gullregnet 14) i centrala Emmaboda 

 

§ 87  Yttrande - Motion - Biokol som jordförbättringsmedel 

 

§ 88  Ägardirektiv - Destination Glasriket AB 

 

§ 89  Årsredovisning, Revisionsberättelse samt Revisionsrapport 2023 för 

Samordningsförbundet i Kalmar län 

 

§ 90  Inkomna medborgarförslag och motioner 

 

§ 91  Länsstyrelsen Kalmar län ny sammanräkning 

 

§ 92  Avsägelse av kommunala uppdrag 

 

§ 93  Kommunala val 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

  

§ 82 

Kommunrevisorerna informerar 

 

Jan Bonell, revisor informerar om följande:  

Kommunens revisorer har haft möten med fullmäktiges presidium, socialnämnden och deltagit 

på de kommunala bolagens årsstämmor. Just nu arbetar de med fördjupande granskningar för att 

identifiera vilka områden som behöver prioriteras till hösten.  

___  

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  

 

att  med kännedom notera att kommunfullmäktige har tagit del av informationen  

___ 
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Sammanträdesprotokoll 5 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

 KS/2025:1 

§ 83 

Skattesats 2025 

 

Sammanfattning 

I kommunallagens 8 kap § 6 står att förslag till budget skall upprättas av styrelsen före oktober 

månads utgång. Om det finns särskilda skäl till det, får budgetförslaget upprättas i november 

månad. I så fall skall styrelsen före oktober månads utgång föreslå skattesatsen för den 

kommunalskatt eller landstingsskatt som ingår i den preliminära inkomstskatten under det 

följande året. 

 

Vidare anger kommunallagen 8 kap § 9 att ”om budgeten på grund av särskilda skäl inte kan 

fastställas före november månads utgång, skall fullmäktige ändå fastställa skattesatsen. 

Budgeten skall därefter fastställas före december månads utgång. Fullmäktige får då fastställa 

annan skatte- eller avgiftssats än den som har bestämts tidigare, om det finns skäl till det.” 

 

Förändringar av skattesatsen 

År Skattesats 

2020 22:21 

2021 22:21 

2022 21:96 

2023 21:96 

2024 21:96 

____  

 

Yrkande 

Leif Karlsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelseberedningens förslag. 

 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslår Kommunfullmäktige 

 

att fastställa skattesatsen för 2025 till 21:96 per skattekrona, vilket innebär att skattesatsen för 

2025 är oförändrad jämfört med 2024.   

____  

 

Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Yrkande 

Johan Jonsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

____ 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

 

att fastställa skattesatsen för 2025 till 21:96 per skattekrona, vilket innebär att skattesatsen för 

2025 är oförändrad jämfört med 2024.    
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Sammanträdesprotokoll 6 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

                                       KS/2025:1, KS/2024:203, KS/2023:328, KS/2024:6 

§ 84 

Emmaboda kommun budget - 2025 

 

Sammanfattning 

Förslag till budget 2025 med ekonomisk flerårsplan 2026 - 2027 har upprättats.  

I budgetförutsättningarna prognostiseras att antalet invånare väntas går ner något under 2024 för 

att sedan öka lite de kommande åren.  

 

Personalomkostnadspålägget beräknas sänkas från 47,18 till 41,39. Precis som kompensation 

tidigare har lämnats till nämnder så minskas nu nämndernas ram på samma sätt.  

 
Nämnder och styrelser har presenterat sina behov av ekonomiska förstärkningar.  

 

Investeringsnivåerna under perioden är förhållandevis höga 2025–2027.  

2025 är förslaget till investeringsbudget 132,2 miljoner kronor. 

2026 är förslaget till investeringsbudget 69,1 miljoner kronor.  

2027 är förslaget till investeringsbudget 41,6 miljoner kronor.  

 

Det gör att likviditeten är ansträngd under perioden. Huvudmålet är att samtliga investeringar ska 

självfinansieras men 2025 föreslås en nyupplåning på 85,0 miljoner kronor, 2026 föreslås en 

nyupplåning på 27,5 miljoner kronor och 2027 föreslås ingen upplåning. 

 

Utdebiteringen föreslås vara oförändrad 2025–2027. 

 

Central samverkan (CESAM) 

De fackliga parterna delgavs, 2024-05-30, förslaget avseende budget 2025 med flerårsplan 2026–

2027 och vid CESAM, 2024-05-30 redogjorde kommunstyrelsens ordförande för budgetförslaget 

och samtidigt fanns möjlighet att ställa frågor. 

 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse – Budget 2025 med ekonomisk flerårsplan 2026–2027   

• Budget 2025 med flerårsplan 2026–2027 

• Protokoll – CESAM 2023-05-30 

• Yttrande – Fullmäktiges beredning gällande revisorerna budgetäskade 2025 

• Äskande om utökat anslag för kommunens revisorer 

• Tjänsteskrivelse – Ekonomi i balans – SN 

• SN 2023-09-20 § 92 Äskande om tillägg till socialnämndens budgetram 

____                                                                                                                             

 

Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Helene Honkanen Hellgren (V), Per Adolfsson (S), 

Dragan Pavlovic (S), Jon Frööjdh (SD) och Stefan Marcelius (SD) avstår från att delta i beslutet.  
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Sammanträdesprotokoll 7 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

 

att föreslå Kommunfullmäktige fastställa Budget 2025 med ekonomisk flerårsplan 2026–2027. 

 

____ 

Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Budgetredogörelser vid kommunfullmäktige från majoritet och opposition 

Johan Jonsson (C) redogör för Centerpartiet, Moderaterna och Kristdemokraternas förslag till budget.  

Maria Ixcot Nilsson (S), Kickie Von Reis (S), Inger-Bark Lagergren (MP), Michael Isele (S), Martin 

Johansson (S), Tobias Rydén (S), Frida Larsson (S), Jarkko Pekkala (S), och Dragan Pavlovic (S) redogör 

för Socialdemokraterna, Miljöpartiet och vänsterpartiets ändringsyrkanden. 

Jon Frööjdh (SD) redogör för Sverigedemokraternas ändringsyrkanden. 

 

Mötet ajourneras under budgetförhandlingarna kl. 19:24 och återupptas kl. 20:20.  

 

Alla bifalls- och avslagsyrkanden är numrerade i protokollet. Nummerordningen stämmer nödvändigtvis 

inte med den ordning yrkandena gjordes under sammanträdet. Protokollet återger inte den kronologiska 

ordningen av besluten, utan den ordningen som sekreteraren funnit vara mest lättförståelig för 

utomstående.   

 

Fullmäktige behandlar samtliga yrkanden var för sig efter önskemål från oppositionspartierna. Nedan 

redovisas beslutsgången för samtliga yrkanden.  

Johan Jonsson (C) yrkar bifall på kommunstyrelsens förslag till beslut 

men föreslår följande ändringsyrkanden 

 

Yrkande 1  

att en ny rad för teknik-och fritidsnämnden läggs till i budgetdokumntet för ökat

 underhåll av Ridskolan Lidahult med 100 tkr per år och  

Yrkande 2  

att tillskjuta 1,5 mkr för investering i Ridskolan Lidahult, och att finansieringen av 

detta sker genom att budgetpost för ortsutveckling justeras 2025 från 5 mkr till 3,5 

mkr.  

Jenny Rydberg (C), Bo Sunesson (C), Karin Rask (C), Erling Karlsson (C), Niklas Banérsson (C), Linda 

Johansson (C), Chatrine Schander Ljungquist (C), Anne Gustavsson (KD), Gull-Britt Hellborg (KD), 

Emma Åhlander Hansson (M), Leif Karlsson (M), Börje Forsberg (M), Stefan Månsson (M), Hans 

Ohlsson (M), Stefan Focic (M), Anja Karlsson Granlund (M), Jan Olof Jäghagen (S) och Jarkko Pekkala 

(S) yrkar bifall till Johan Jonsson (C) ändringsyrkanden. 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

BESLUT  

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Johan Jonsson (C) yrkande nr 1 och 2.  

____ 

Maria Ixcot Nilsson yrkar på följande ändringsyrkanden 

 

Yrkande 3 

att                 stryka meningen på (sidan 3) ”Det finns i dagsläget ingen ambition att revidera  

                      budgeten till hösten”  

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 3. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 3.  

____ 

Yrkande 4 

att på (sidan 4) stryka orden inom parantes, mitt på sidan ”och i vissa fall bolagen” 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 4.  

 

BESLUT  

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 4. 

____ 

Yrkande 5 

att  på (sidan 7) under näst sista punkten, stryka de två sista meningarna ”arbetet       

  prioriteras av kommunchefen, men bedrivs i tekniska kontorets regi…” 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 5. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 5. 

____ 

 

Yrkande 6  

att                ny punkt på (sidan 8) tillförs med följande mening ”Kommunchefen, i samverkan   

                     med chefsekonom, får i uppdrag att utreda möjligheten till en ny budgetmodell som  

                     taktar bättre med kommunens utmaningar t.ex. demografin och geografin. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 6.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 6.  

____ 

Yrkande 7 

att bifalla budgetäskande från revisorerna om utökat anslag med 100 tkr för 2025. 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 7.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 7. 

____ 

Yrkande 8 

att stryka sidorna 14 till och med 18 i budgetdokumentet 

 

Kent Owe Johansson (SD) yrkar bifall till Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 8.  

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 8.  

 

Votering begärs. 

 

Propositionsordning 

JA för bifall 

NEJ för avslag 

 

Omröstningen utfaller med 17 JA och 22 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 1.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige efter votering avslår yrkande nr 8. 

____ 

 

Kickie Von Reis (S) föreslår följande ändringsyrkanden 

 

Yrkande 9 

att stryka hela stycket kallat ”verksamhetsprövning” på (sidan 6) 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 9. 

 

Votering begärs. 

 

Propositionsordning 

JA för bifall 

NEJ för avslag 

Omröstningen utfaller med 17 JA och 23 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 2. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige efter votering avslår yrkande nr. 9.  

____ 
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Sammanträdesprotokoll 10 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Inger-Bark Lagergren (MP) föreslår följande ändringsyrkanden 

Yrkande 10 

att på (sidan 6) sista meningen vid första svarta punkten ändras till ”kommunchefen      

                      ska bevaka frågan och målbilden är att en fritidsbank ska öppna 2025” 

 

Johan Jonsson (C) och Jon Frööjdh (SD) yrkar bifall till yrkande nr.10.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Inger-Bark Lagergren (MP) yrkande nr.10 

____ 

Michael Isele (S) föreslår följande ändringsyrkanden 

Yrkande 11  

att                 tredje svarta punkten på (sidan 6) ändras till följande ”Emmaboda kommun äger en      

                     stor mängd, glaskonst. Kommunchefen får i uppdrag att, i samverkan med        

                     kulturchef och The Glass Factory, värdera och avyttra dubbletter”.  

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 11.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Michael Isele (S) yrkande nr 11. 

____ 

Yrkande 12 

att                 lägga till en ny punkt på (sidan 6) enligt följande ”kommunchefen ska, i samverkan  

                      med bildningsförvaltningen, utreda möjligheten till att i framtiden kunna låna konst   

                      på biblioteket. Det finns flera exempel på bibliotek som gör detta, både i Sverige        

                      och i andra länder”.  

 

Johan Jonsson (C) yrkar bifall till ändringsyrkande nr 12.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Michael Isele (S) yrkande nr 12. 

____ 

Martin Johansson (S) föreslår följande ändringsyrkanden 

Yrkande 13 

att stryka andra punkten, gällande MHAB på (sidan 6). 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 13.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Martin Johansson (S) yrkande nr 13. 

____ 
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Sammanträdesprotokoll 11 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Tobias Rydén (S) föreslår följande ändringsyrkanden 

Yrkande 14 

att                 införa ny punkt på (sidan 8) med följande mening ”kommunchefen får i uppdrag att  

                     utvärdera hur väl de kommunala råden (inrättade 191115) fungerar. Frågor som kan  

                     ställas är t.ex.: sammanträder råden med regelbundenhet? Är rådets medlemmar    

                     nöjda med upplägget?” 

Jon Frööjdh (SD) yrkar bifall till ändringsyrkande nr. 14 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 14.  

 

Votering begärs. 

 

Propositionsordning 

JA för bifall 

NEJ för avslag 

 

Omröstningen utfaller med 23 JA och 17 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 3. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige efter votering bifaller yrkande nr 14.  

____ 

Frida Larsson (S) föreslår följande ändringsyrkanden 

Yrkande 15  

att                 tillskriva ny text på (sidan 9) enligt följande ”Bildningsnämnden/förvaltningen ska  

                     erbjuda sin omsorgspersonal arbetsskor fr.o.m 2025”. Lägg också till ”Mål att    

                     Emmaboda kommun senast 2025 erbjuder personal inom barnomsorg kostnadsfria              

                     arbetsskor” 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 15.  

Votering begärs. 

 

Propositionsordning 

JA för bifall 

NEJ för avslag 

 

Omröstningen utfaller med 17 JA och 23 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 4. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige efter votering avslår yrkande nr. 15. 

____ 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Yrkande 16  

att                tillskriva ny text på (sidan 11) enligt följande ”Socialnämnden/förvaltningen ska  

                    erbjuda sin omsorgspersonal arbetsskor fr.o.m. 2025”. Lägg också till ”Mål att  

                    Emmaboda kommun senast 2025 erbjuder personal inom omsorgen kostnadsfria  

                   arbetsskor”  

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 16.  

 

Votering begärs. 

Propositionsordning 

JA för bifall 

NEJ för avslag 

 

Omröstningen utfaller med 17 JA och 23 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 5. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige efter votering avslår yrkande nr 16. 

____ 

Yrkande 17 

att  200 000 kr tas från bildningsnämnden och tilldelas socialnämnden för att påbörja  

                      arbetet med arbetsskor till personal inom omsorgen.  

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 17.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Frida Larsson (S) yrkande nr. 17 

____ 

 

Yrkande 18 

att stryka punkt två som handlar om ”nollbasbudget” på (sidan 11).  

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 18. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Frida Larsson (S) yrkande nr 18. 

____ 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Jarkko Pekkala (S) föreslår följande ändringsyrkanden  

Yrkande 19 (ändringsyrkande med 2 att-satser) 

att                 tillfälligt öka aktivitetsbidraget (LOK) för att stimulera barn och                        

                      ungdomsaktiviteter och 

 

att av kommunstyrelsens ram överföra 50 000 kr till teknik- och fritidsnämnden för att  

                      tillfälligt höja aktivitetsbidraget (LOK) till aktiviteter riktade till ungdomar. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar bifall till Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande nr.19 

Jon Frööjdh (SD) yrkar bifall till Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande nr 19.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande 19.   

____ 

 

Yrkande 20 (ändringsyrkande med 2 att-satser) 

att                under 2025 främja och möjliggöra investeringar som är energibesparande och/eller  

                     positivt miljöfrämjande för kommunens föreningar och  

 

att               från kommunstyrelsens ram överföra 100 000: - till teknik och fritidsnämndens post  

                   för investeringsbidrag till föreningar för att möjliggöra investeringar som är  

                   energibesparande och/eller positivt miljöfrämjande. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar bifall till Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande nr. 20. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande nr 20.  

____ 

Yrkande 21 (ändringsyrkande) 

att                på (sidan 13) definiera mål nummer två för teknik- och fritidsnämnden enligt  

                     följande ändring ”I samverkan med övriga förvaltningar ska den totala körsträckan        

                     minska för samtliga bilar/år”.  

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 21. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Jarkko Pekkala (S) yrkande nr 21.  

____ 
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Sammanträdesprotokoll 14 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Dragan Pavlovic (S) yrkar på följande ändringsyrkanden 

Yrkande 22 

att på (sidan 13) tillägga en ny punkt under Bygg- och miljönämnden om att ”Införa    

                     avgift för handläggning av ärenden gällande enskilda avlopp”  

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 22.  

 

Votering begärs  

 

Propositionsordning 

JA för bifall 

NEJ för avslag 

 

Omröstningen utfaller med 23 JA och 17 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 6. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige bifaller Dragan Pavlovic (S) yrkande nr 22. 

____ 

 

Jon Frööjdh (SD) yrkar på följande ändringsyrkanden 

Yrkande 23  

att ta bort kommunens mål om att nå 11 000 invånare 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 23.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 23. 

____ 

Yrkande 24  

att målet ska vara Prioritera kärnverksamheterna för att öka incitamenten till fast  

                     boende inom kommunen. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 24.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 24. 

____ 

Yrkande 25  

att utveckla målet kommunstyrelsen skall vara drivande i att se över hur The glass  

                      factory kan finansieras i framtiden med. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr. 25. 
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Sammanträdesprotokoll 15 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 25. 

____ 

Yrkande 26 

att belägga The glass factory med en budgetåtstramning med 2% årligen. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 26.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 26.  

____ 

Yrkande 27 

att The glass factory inte ska belasta kommunens budget 2030 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 27.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 27. 

____ 

Yrkande 28 

att ta bort målet fossilfri flotta 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 28.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 28. 

____ 

 

Yrkande 29 

att fordonsflottan ska vara så kostnadseffektiv som möjligt. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 29. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 29. 

____ 

 

Yrkande 30 

att                 kommunen ska pausa kravet på 1% av ny eller ombyggnad tills bättre ekonomiska  

                      tider. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 30.  
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Sammanträdesprotokoll 16 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 30. 

____ 

Yrkande 31  

att                 möjligheternas hus ska löpande rapportera om arbetet angående arbetslösa till  

                      kommunstyrelsen.  

 

Johan Jonsson (C) yrkar bifall till ändringsyrkande nr.31.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller yrkande nr 31. 

____ 

 

Yrkande 32 

att trygghetsskapande åtgärder som genomförs ska återrapporteras regelbundet till  

                        kommunstyrelsen 

Johan Jonsson (C) yrkar bifall till ändringsyrkande nr.32. 

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller yrkande nr 32. 

____ 

Yrkande 33  

att mötesplatsen ska rapportera verksamhetsberättelse, totalkostnad och resultat till  

                        kommunstyrelsen.  

 

Johan Jonsson (C) yrkar bifall till ändringsyrkande nr. 33.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller yrkande nr 33. 

____ 

 

Yrkande 34  

att återvandringsbidrag ska aktivt förespråkas av socialförvaltningen. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 34.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 34. 

___ 

Yrkande 35  

att använda dom ekonomiska medlen som vid slopande av 1% målet vid ny och  
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Sammanträdesprotokoll 17 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

                        ombyggnation till att finansiera eventuella behov av elevassistenter. 

 

Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 35.  

 

BESLUT 

Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 35.  

____ 

Sammanfattning av bifallna ändringsyrkanden: 

 

Yrkande 1  

att en ny rad för teknik-och fritidsnämnden läggs till i budgetdokumntet för ökat

 underhåll av Ridskolan Lidahult med 100 tkr per år och  

Yrkande 2  

Att                 tillskjuta 1,5 mkr för investering i Ridskolan Lidahult, och att finansieringen av detta sker 

genom att budgetpost för ortsutveckling justeras 2025 från 5 mkr till 3,5 mkr.  

Yrkande 10 

att                  på (sidan 6) sista meningen vid första svarta punkten ändras till ”kommunchefen      

                      ska bevaka frågan och målbilden är att en fritidsbank ska öppna 2025” 

 
Yrkande 12 

att                 lägga till en ny punkt på (sidan 6) enligt följande ”kommunchefen ska, i samverkan  

                      med bildningsförvaltningen, utreda möjligheten till att i framtiden kunna låna konst   

                      på biblioteket. Det finns flera exempel på bibliotek som gör detta, både i Sverige        

                      och i andra länder”. 

 
Yrkande 14 
att                 införa ny punkt på (sidan 8) med följande mening ”kommunchefen får i uppdrag att  

                     utvärdera hur väl de kommunala råden (inrättade 191115) fungerar. Frågor som kan  

                     ställas är t.ex.: sammanträder råden med regelbundenhet? Är rådets medlemmar    

                     nöjda med upplägget?” 

 

 

Yrkande 19  (ändringsyrkande med 2 att-satser) 

att                tillfälligt öka aktivitetsbidraget (LOK) för att stimulera barn och                        

                     ungdomsaktiviteter och 

 

att                 av kommunstyrelsens ram överföra 50 000 kr till teknik- och fritidsnämnden för att  

                      tillfälligt höja aktivitetsbidraget (LOK) till aktiviteter riktade till ungdomar. 
 

 
Yrkande 20 (ändringsyrkande med 2 att-satser) 

att                under 2025 främja och möjliggöra investeringar som är energibesparande och/eller  

                     positivt miljöfrämjande för kommunens föreningar och  

 

att               från kommunstyrelsens ram överföra 100 000: - till teknik och fritidsnämndens post  

                   för investeringsbidrag till föreningar för att möjliggöra investeringar som är  

                   energibesparande och/eller positivt miljöfrämjande. 
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Sammanträdesprotokoll 18 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

 

Yrkande 22 

att                på (sidan 13) tillägga en ny punkt under Bygg- och miljönämnden om att ”Införa    

                     avgift för handläggning av ärenden gällande enskilda avlopp” 
 
Yrkande 31  

att möjligheternas hus ska löpande rapportera om arbetet angående arbetslösa till  

                      kommunstyrelsen.  

Yrkande 32 

att trygghetsskapande åtgärder som genomförs ska återrapporteras regelbundet till  

                      kommunstyrelsen 
 
Yrkande 33  

att mötesplatsen ska rapportera verksamhetsberättelse, totalkostnad och resultat till  

                      kommunstyrelsen. 
_____ 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

 

att föreslå kommunfullmäktige fastställa budget 2025 med ekonomisk flerårsplan

 2026–2027 inklusive ändringar enligt yrkandena (1,2,10,12,14.19,20, 22,31.32 och  

                      33). 

 

RESERVATIONER 

Johan Jonsson (C), Jenny Rydberg (C), Bo Sunesson (C), Karin Rask (C), Erling Karlsson (C), Niklas 

Banérsson (C), Linda Johansson (C), Chatrine Schander Ljungquist (C), Anne Gustafsson (KD), Stefan 

Månsson (M), Hans Ohlsson (M), Stefan Focic (M), Anja Karlsson Granlund (M), reserverar sig till 

förmån för eget förslag i yrkande 22.  

Socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget förslag i 

yrkande 3,4,5,6,7,8,9,11,13,15,16,17,18,21. 

____ 
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Sammanträdesprotokoll 19 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

 KS/2024:204 

§ 85 

Ortsutveckling – HusRemake 

 

Bakgrund 

Emmaboda kommun ska vara en attraktiv kommun att bo och verka i.  

I mars 2020 klubbades en vision om att Emmaboda kommun ska ha 11 000 invånare 2032.  

Begreppet attraktivitet spänner över ett stort antal frågor såsom företagsutveckling, 

platsmarknadsföring, turismfrågor, servicefrågor etc. Attraktion handlar också om samverkan, att 

tillsammans jobba för att skapa en plats där människor vill leva, bo och verka.  

Myndigheten Tillväxtanalys genomförda fallstudie uppvisar att det inte räcker med att ha 

arbetstillfällen, man måste också få människor att bosätta sig i den egna kommunen.   

Satsningar på att göra kommunen attraktiv för boende blir därför allt viktigare.  

 

Projektidé   

I Emmaboda kommun finns det fastigheter som står och förfaller. För att skapa attraktiva 

samhällen är det viktigt med boendemiljöer som uppfattas positiva. Tanken är att identifiera 

några områden i kommunen där tekniska förvaltningen köper in och renoverar lämpliga 

byggnader i samhället till nya lägenheter.  

 

Organisationen 

Tekniska förvaltningen har under en längre tid haft anställda genom arbetsmarknadsprogram och 

genomfört mindre byggprojekt i egen regi. Det bildas en arbetsgrupp med 4 till 5 personer med 

lämplig bakgrund och/eller fallenhet för praktiska yrken. När det gäller personer som är 

nybörjare eller helt saknar erfarenhet krävs ett närvarande ledarskap av en person med erfarenhet 

inom byggprojekt för att både lära ut fack-kunskap men även övervaka så arbetsmiljön är 

tillfredställande. Därav är det ett krav att en lämplig arbetsledare rekryteras. 

 

Deltagare som inte har svenska som modersmål kan behöva extra stöd i projektet då fack-språk 

ställer högre krav på svenskkunskaperna. Det innebär att bildningsförvaltningen också behöver få 

ett uppdrag i projektet att stödja med svenskutbildning. Vissa deltagare ska få tillgodoräkna sig 

lärlingstid i projektet och i slutändan kunna få en yrkesroll beroende på projektets längd.  

 

Personalen i projektet kommer inte att lösa alla arbetsmoment som behöver göras i projektet. Det 

innebär att projektet kommer även skapa mer arbete till lokala företag inom byggbranschen då 

mer utmanande arbetsuppgifter kommer göras av anlitade firmor via kommunens befintliga 

ramavtal. 

 

Risker 

Det finns en utmaning att rekrytera deltagare som har lämplig bakgrund eller bra fallenhet för 

denna typen av arbetsuppgifter. En annan utmaning är att bedöma tidsplaner med oerfaret folk 

samt byggnader som eventuellt har dolda fel. En viktig del i reducering av denna risk är att vara 

tydlig mot inblandade i projektet samt ha extra marginaler för att kompensera oväntade moment. 
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Sammanträdesprotokoll 20 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Ekonomi 

En kalkyl har gjorts på en projektbudget där en exempelbyggnad efter ombyggnad blir 6 st två 

rum och kök på ca 45 kvm. I kalkylen ingår lönekostnader för deltagare och arbetsledare, inköp 

av fastigheten/byggnaden samt kostnader för de entreprenörer och material som behöver köpas 

in. Kostnaderna bokförs som en investering på fastigheten.  

 

Utöver detta kommer en del kostnader såsom skyddsutrustning, kläder, verktyg med mera som 

behövs i projektet. Dessa kostnader går inte bokföra som investering och måste täckas av en 

extra driftbudget. 

 

 Projektbudget, mkr  

Inköp av fastighet 0,8 

Projektansvarig, arbetsledare 0,6 

Deltagare 3 personer 0,4 

Renovering, internt 2,2  

Renovering, externa tjänster 1,5 

Totalt 5,5  

 

Efter ombyggnaden är klar kan fastigheten avyttras till kommunala bostadsbolaget, EBA. 

____  

 

Jarkko Pekkala (S), Maria Ixcot Nilsson (S), Dragan Pavlovic (S), Per Adolfsson (S) och Helene 

Honkanen Hellgren (V) avstår från att delta i beslutet. 

 

Yrkande 

Jon Frööjdh (SD) yrkar bifall till kommunstyrelseberedningens förslag till beslut.  

 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

 

att  avsätta 3,0 mkr i investeringsbudget 2024 till projektet Ortsutvecking – Hus Remake 

 

att finansieringen sker via likvida medel.  

____  

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-06-17 

 

Yrkanden 

Michael Isele (S) yrkar på att ärendet ska återremitteras till kommunstyrelsen med motiveringen  

”att dialog med branschorganisationen ej gjorts innan och att förslaget därför inte är genomtänkt” 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller om ärendet ska återemitteras.  

Ordföranden finner att fullmäktige beslutat om att avgöra ärendet idag. 

 

Votering begärs.  
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Sammanträdesprotokoll 21 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

Propositionsordning 

JA för att avgöra ärendet idag:  

NEJ för att återremittera ärendet. 

 

Med 24 JA och 17 NEJ har fullmäktige beslutat om att återremittera ärendet. 

(minoritetsåterremiss). Hur var och en röstat framgår av bilaga 7.  

____ 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen med motiveringen att ”dialog med 

branschorganisationen ej gjorts innan och att förslaget därför inte är genomtänkt” 

 

RESERVATION 

Centerpartiet, Moderaterna och Kristdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag.    

____ 
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Sammanträdesprotokoll 22 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 KS/2024:170 

§ 86 

Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta bankhuset (gullregnet 

14) i centrala Emmaboda 

 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-05-27 § 74 

att  ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för inhämtning av en ekonomisk kalkyl för 

lokalkostnader, en trafikanalys samt en samhällskonsekvensanalys. 

 

Trafikanalys 

Nuvarande centrum har tidigare inhyst flera olika sorters verksamhet, verksamheterna har 

förändrats med tiden men antalet parkeringar har varit bestående. 

 

Det positiva med Emmaboda centrum är att det finns möjlighet till ganska många parkeringar 

centralt. Eftersom centrum tidigare inhyst flera verksamheter med samman antal parkeringar att 

tillgå så borde det inte vara ett problem med en flytt av biblioteket till mer centrumnära lokaler 

med större närhet till lokaltrafiken dessutom. 

 

Möjlighet att parkera direkt utanför, det vill säga ca 40 – 80 m kanske inte alltid kommer kunna 

tillgodoses men parkering kommer finnas inom 100 – 200 m. 

 

Samhällskonsekvensanalys/Barnrättslig reflektion 

Biblioteksflytten kan medföra att det ökar antalet individer i varierade åldrar som rör sig i 

centrumkärnan. Forskning visar att det i sig har en trygghetsskapande och brottsförebyggande 

effekt. Man bör i planeringen för utvecklingen av centrumkärnan ta med ett utvidgat perspektiv 

för att uppnå synergieffekter gällande utvidgningen av området som omfattas av de 

trygghetsskapande åtgärderna. En levande, attraktiv och aktiv centrumkärna kan även öka 

invånarnas känsla av sammanhang (KASAM) och den kollektiva styrkan bland invånarna kan 

därmed bli större och bidra till att den upplevda känslan av trygghet blir högre för alla invånare 

oavsett ålder som kan överföras till övriga delar av centralorten och kommunen som helhet. 

Något som även lyfts i lokala BRÅ som ett fokusområde är barn, ungdomar och unga vuxna och 

hur man kan arbeta med olika åtgärder för att skapa en trygg och säker kommun.  

 

Utifrån barnkonventionen finns det inget som motsätter att en omlokalisering av 

huvudbiblioteket sker.  

Man ska beakta att i utformningen av lokalerna ska barnperspektivet, barns perspektiv och 

barnrättsperspektivet inkluderas, vilket innebär att barn och vuxna med kunskap och kännedom 

om barns bästa ska få komma till tals i frågan.  

Uppfyller man artiklarna i barnkonventionen vid utvecklandet och utformningen av ny lokal kan 

det medföra att barns bästa och barns perspektiv i ännu högre grad tas tillvara på än vad som har 

varit möjligt i nuvarande lokal för huvudbiblioteket.  

 

I tidigare genomförda risk- och sårbarhetsanalyser kan ytterligare information finnas som är 

lämplig att väga in tillsammans med ovanstående enkla barnrättsreflektion.  

 

Sammanfattning 
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Sammanträdesprotokoll 23 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Den ekonomiska kalkylen för lokalkostnaderna kvarstår. En trafikanalys och en 

samhällskonsekvensanalys/Barnrättslig reflektion har genomförts. I övrigt är informationen i 

ärendet detsamma och bedömningen är fortsatt att Emmaboda kommuns huvudbibliotek kan 

lokalerias till det före detta bankhuset (Gullregnet 14) enligt tidigare framtagna argument vilka 

talar för att detta är möjligt och önskvärt (se tidigare framskrivna tjänsteskrivelser och tidigare 

tagna beslut) 

 

Beslutsunderlag 

• BIN 2024-03-14 § 19 – Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta 

bankhuset 

• Tjänsteskrivelse – Bildningsförvaltningen – Inriktningsbeslut avseende flytt av 

huvudbiblioteket till före detta bankhuset 

• Tjänsteskrivelse – Kommunledningskontoret – Inriktningsbeslut avseende flytt av 

huvudbiblioteket till före detta bankhuset.  

• KS 2024-05-07 § 101 – Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta 

bankhuset 

• KF 2024-05-27 § 74 – Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta 

bankhuset  

• Risk och konsekvensanalys – flytt av biblioteket till bankhuset - Personal 

• Trafikanalys – Flytt av biblioteket  

• Barnrättslig reflektion/Samhällskonsekvensanalys med trygghetsskapande perspektiv av 

biblioteksflytt till före detta bankhuset  

• Ritning – Bibliotek – Gullregnet 14 – EBD BIBL 2024-05-01 

• Ritning – Bibliotek – Gullregnet 14 – A-40-1-001 

• Ritning – Bibliotek – Gullregnet 14 – A-40-1-002 

• Ritning – Bibliotek – Gullregnet 14 – A-40-3-001 

• Skrivelse namninsamling – Protest mot flytt av Emmaboda bibliotek till före detta bankhuset 

____ 

 

Yrkande 

Jenny Rydberg (C) yrkar bifall till kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 

  

Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Helene Honkanen Hellgren (V), Per Adolfsson (S), 

Dragan Pavlovic (S) yrkar avslag på kommunstyrelseberedningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer kommunstyrelseberedningens förslag till beslut mot Socialdemokraterna och 

Vänsterpartiets yrkande om avslag mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 

kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 

 

Votering 

Maria Ixcot Nilsson (S) begär votering.  
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Sammanträdesprotokoll 24 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ja – Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 

Nej – Socialdemokraternas och Vänsterpartiets yrkande om avslag 

 

Ledamot Ja Nej 

Emma Åhlander Hansson (M) x 

Bo Sunesson (C) x 

Jenny Rydberg (C) x 

Leif Karlsson (M) x 

Gull-Britt Hellborg (KD) x 

Maria Ixcot Nilsson (S)  x 

Jarkko Pekkala (S)   x 

Helene Honkanen Hellgren (S)  x 

Per Adolfsson (S)  x 

Dragan Pavlovic (S)  x 

Jon Frööjdh (SD) x 

Stefan Marcelius (SD) x 

Johan Jonsson (C) x 

Summa 8 5 

 

Ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelseberednings förslag till beslut 

med 8 röster mot 5 röster för socialdemokraternas och Vänsterpartiets yrkande om avslag. 

 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

 

att biblioteksverksamheten som idag är lokaliserad till Folkets Hus flyttas till före detta 

bankhuset (Gullregnet 14) i centrala Emmaboda. 

 

Reservationer 

Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Helene Honkanen Hellgren (V), Per Adolfsson (S), 

Dragan Pavlovic (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om avslag på 

kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 

 

____ 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-06-17 

 

Yrkande 

Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Inger Bark Lagergren (MP), Helen Honkanen 

Hellgren (V), yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Johan Jonsson (C), Emma Åhlander Hansson (M), Jenny Rydberg (C), yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Sammanträdesprotokoll 25 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut 

eller om fullmäktige avslår förslaget i enlighet med Maria Ixcot Nilsson (S) avslagsyrkande. 

 

Ordföranden finner att fullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Votering begärs.  

 

Propositionsordning 

JA för kommunstyrelsens förslag till beslut. 

NEJ för avslag enligt Maria Ixcot Nilsson (S).  

 

MED 24 JA och 16 NEJ finner ordförande att fullmäktige beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut.   

Hur var och en röstat framgår av bilaga 8.  

____ 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

 

att biblioteksverksamheten som idag är lokaliserad till Folkets Hus flyttas till före detta 

bankhuset (Gullregnet 14) i centrala Emmaboda. 

 

JÄV: Ásdís Páulsdóttir har anmält jäv och deltar inte i beslutet.  

 

RESERVATION 

Socialdemokraterna, vänsterpartiet och miljöpartiet reserverar sig till förmån för eget förslag.  

____ 
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Sammanträdesprotokoll 26 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

 KS/2022:151 

§ 87 

Yttrande - Motion - Biokol som jordförbättringsmedel 

 

Sammanfattning av motionen 

En motion gällande Biokol ha lämnats in av Miljöpartiet. 

Miljöpartiet föreslår: 

”Att kommunen i ett initialskede startar försöksproduktion av Biokol på Möjligheternas Hus. 

Trädgårdsavfall, träspill och annat avfall kan nyttjas och på så sätt få näringsriktig jord till 

kommunens planteringar och ev. försäljning av biokol. Möjlighet att ge information till 

medborgarna om att göra sin egen biokol. Kanske Möjligheternas Hus skulle kunna ha trädgårds-

land med Biokol runt stationsområdet. 

Att t ex i Västervik följa deras utveckling av biokolets olika användningsområden i större skala t 

ex rening av dagvatten, förbättring av parker och andra offentliga ytor och därigenom ta tillvara 

den kunskap som utvecklas där och/eller i andra kommuner. ” 

 

Yttrande – Möjligheternas Hus AB 

Möjligheten med biokol är klart intressant. Däremot har inte verksamheten kunnat prioritera en 

utredning kring tillverkning och användning av biokol på grund av det ekonomiska läget och 

situationen med flera vakanta tjänster för att klara att hålla ekonomi i balans. Både personella och 

ekonomiska resurser krävs för att utreda möjligheten och det behöver säkerställas från 

kommunfullmäktige.  

 

Styrelsen för Möjligheternas Hus AB beslutade 2023-03-21 

att styrelsen är positiv till biokol och till möjligheten att använda biokol. Möjligheternas Hus 

AB tar gärna uppdraget att utreda möjligheten att tillverka och använda biokol. Resultatet 

av projekt Västervik bör inväntas och därefter påbörja en egen lokal utredning i samverkan 

med lokala aktörer. För eventuella kostnader som gäller utredningen behöver bolaget 

ekonomisk ersättning från kommunfullmäktige.  

 

Yttrande – Emmaboda Energi och Miljö AB 

Emmaboda Energi och Miljö AB anser att biokol är en intressant produkt, men erfarenheten är 

att för att det ska kunna produceras och nyttjas på ett effektivt och miljömässigt sätt krävs en 

storskalighet som Emmaboda Kommun och Möjligheternas Hus inte kan uppfylla i dag.   

 

Yttrande – Emmaboda kommun  

Tanken med Biokolsproduktion i Emmaboda kommun är intressant. Möjligheternas Hus ser en 

potential  men har inte resurser att kunna starta upp en produktion.  Emmaboda kommun har för 

liten volym för att det ska bli ekonomiskt försvarbart att starta upp produktion av Biokol. 

Emmaboda Energi och Miljö AB drar samma slutsats i sitt yttrande enligt ovan.  

 

Ärendets beredning 

Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-05-21.  
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Sammanträdesprotokoll 27 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsunderlag 

• Motion – Miljöpartiet de Gröna – Biokol som jordförbättringsmedel 

• Yttrande Möjligheternas Hus AB – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 

• Möjligheternas Hus AB – Protokoll – 2023-03-21 

• Yttrande Emmaboda Energi och Miljö AB – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 

• Yttrande Emmaboda kommun – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 

____   

 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

 

att avslå motionen Biokol som jordförbättringsmedel och anse den färdigbehandlad. 

____  

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-06-17 

 

Yrkande 

Inger Bark Lagergren (MP) yrkar på att ärendet ska återremitteras till kommunstyrelsen med 

motiveringen om att ”försökstillverkning ej besvarats”  

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om fullmäktige kan avgöra ärendet idag, eller om ärendet ska återremitteras.  

Ordföranden finner att ärendet ska avgöras idag.  

 

Votering begärs.  

 

Propositionsordning 

JA för ärendets avgörande idag.  

NEJ för återremiss. 

 

Med 24 JA och 17 NEJ har fullmäktige beslutat om att återremittera ärendet 

(minoritetsåterremiss).  

Hur var och en röstat framgår av bilaga 9.  

____ 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen med motiveringen om att

 ”försökstillverkning ej besvarats”  

 

RESERVATION 

Johan Jonsson (C) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

____ 
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Sammanträdesprotokoll 28 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

 KS/2024:216 

§ 88 

Ägardirektiv - Destination Glasriket AB 

 

Aktuellt 

Då det tidigare inte finns några ägardirektiv i Destination Glasriket AB har 

medlemskommunerna gemensamt tagit fram förslag på ägardirektiv.  

 

Ägardirektiven bör ses över minst en gång per mandatperiod.  

Ett ägardirektiv uttrycker det som ägaren vill med företaget på kort och lång sikt.  

 

Dokumentet är i första hand riktat till bolagets styrelse och genom styrelsen till VD. 

Ägardirektivet ska fastställas av kommunfullmäktige och därefter lämnas till bolagets styrelse för 

behandling på bolagsstämman. 

 

Ärendets beredning 

Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-05-21. 

 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse – Ägardirektiv för Destination Glasriket AB 

• Ägardirektiv för Destination Glasriket AB 

____  

 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

 

att anta Ägardirektiv för Destination Glasriket AB. 

____  
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

 KS/2024:215 

§ 89 

Årsredovisning, Revisionsberättelse samt Revisionsrapport 2023 för 

Samordningsförbundet i Kalmar län 

 

Bakgrund 

Samordningsförbundet i Kalmar län bildades 2005 av Försäkringskassan, Region Kalmar län, 

Länsarbetsnämnden och samtliga kommuner i Kalmar län i syfte att samordna aktiviteter för att 

få människor tillbaka till arbetslivet. Emmaboda kommun har varit medlem i förbundet sedan 

dess start.  

 

Förbundsmedlemmarna ska var för sig pröva frågan om årsredovisningen kan godkännas och om 

styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet 

 

Sammanfattning 

Samordningsförbundet har överlämnat sin årsredovisning för 2023 till förbundets medlemmar. 

Det är upp till varje medlem att godkänna förbundets årsredovisning samt pröva frågan om 

förbundsstyrelsen ska beviljas ansvarsfrihet.  

 

Bedömning – Revisorerna i Samordningsförbundet i Kalmar län 

Revisorerna i Samordningsförbundet i Kalmar län bedömer sammantaget att styrelsen i 

Samordningsförbundet i Kalmar län  har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen delvis har varit 

tillräcklig. Revisorerna i Samordningsförbundet tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter 

beviljas ansvarsfrihet.  

 

Ärendets beredning 

Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-05-21.  

 

Beslutsunderlag 

• Årsredovisning 2023 med bilagor 

• Rapport basgranskning – samordningsförbundet 2023 

• Granskningsrapport 2023 – FINSAM Kalmar 

• Revisionsberättelse Samordningsförbundet i Kalmar län 2023 

____  

 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen  

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

 

KOMMUNFULLMÄKIGE BESLUTAR 

 

att godkänna Årsredovisningen 2023 för Samordningsförbundet i Kalmar län 

 

att bevilja styrelsen för Samordningsförbundet i Kalmar län ansvarsfrihet för perioden 2023-

01-01 – 2023-12-31 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

att meddela Samordningsförbundet i Kalmar län om beslutet gällande ansvarsfrihet och 

årsredovisning 2023. 

____  
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

 KS/2024:234 

§ 90 

Inkomna medborgarförslag och motioner 

 

Medborgarförslag 

Inkommen medborgarförslag 2024-06-04 av Gerd Elisabeth Rundkrantz om 

”Gång och cykelbana från Xylem till Emmaboda centrum” 

 

Inkommen medborgarförslag 2024-05-19 av Karl Fredrik Hansson om 

”Röjning och uppfräschning utav ön i ER-sjön.”  

 

 

Motioner 

Inga inkomna motioner per 2024-06-10 

____ 

 

Kommunfullmäktiges beredning föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

 

att överlämna medborgarförslag av Gerd Elisabeth Rundkrantz gällande 

”gång och cykelbana från Xylem till Emmaboda centrum” till teknik- och 

fritidsnämnden för slutgiltigt beslut i ärendet. 

 

att  överlämna medborgarförslag av Karl Fredrik Hansson gällande ”röjning och 

uppfräschning utav ön i ER-sjön” till teknik- och fritidsnämnden för slutgiltigt 

beslut i ärendet.  

 

 

 

 

 

____ 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

 KS/2024:11 

§ 91 

Länsstyelsen Kalmar län ny sammanräkning 

 

Ny ersättare för ledamot i kommunfullmäktige 

 

Beslut  

Länsstyrelsen i Kalmar län beslutar att utse ny ersättare för ledamot i fullmäktige från och med 

den 21 maj 2024 till och med den 14 oktober 2026. 

 

Kommun: Emmaboda kommun 

Parti: Moderaterna 

Avgången ersättare: Sara Magnusson 

Ny ersättare: Kent-Göran Karlsson 

 

 

____ 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

 

att med kännedom anteckna informationen till protokollet 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

  

§ 92 

Avsägelse av kommunala uppdrag 

 

Sammanfattning  

Surerat Somsamai (SD) har 2024-06-02 begärt om att bli entledigad från uppdrag som ersättare i 

bildningsnämnden.  

 

____ 

 

Kommunfullmäktiges beredning föreslår kommunfullmäktige 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

 

att entlediga Surerat Somsamai (SD) som ersättare i bildningsnämnden  

 

____ 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 

  

§ 93 

Kommunala val 

 

Inga ärenden förelåg under denna punkt.  
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 1. Yrkande 8.  

 

 

 

-§93 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 2. Yrkande 9. 
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 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 3. Yrkande 14. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst

1 S Maria Ixcot Nilsson 1

2 C Johan Jonsson 1

3 SD Jon Frööjdh 1

4 M Emma Åhlander Hansson 1

5 S Jarkko Pekkala 1

6 S Zeljka Krajinovic Jasmina Teljigovic Göstasson 1

7 C Jenny Rydberg 1

8 SD Johan Karlsson (Frånvarande) Marie Karlsson §85 - §93

9 M Leif Karlsson 1

10 S Stig Ove Andersson Jan-Olof Jäghagen 1

11 KD Gull-Britt Hellborg 1

12 C Bo Sunesson 1

13 S Frida Larsson 1

14 SD Stefan Marcelius 1

15 V Bo Rydberg 1

16 M Börje Forsberg 1

17 S Per Adolfsson 1

18 C Karin Rask 1

19 SD Marianne Åkesson 1

20 S Ásdís Paulsdóttir (Anmält jäv §86) 1

21 M Günter Villman Stefan Månsson (M) 1

22 S Dragan Pavlovic 1

23 C Erling Karlsson 1

24 SD Kent-Owe Johansson 1

25 S Annika Karlsson  1

26 M Hans Olsson 1

27 S Martin Johansson 1

28 C Niklas Banérsson 1

29 MP Inger Bark Lagergren 1

30 SD Olle Bertilsson 1

31 S Kickie von Reis §82 - §85 Per Engström §86 1

32 KD Anne Gustavsson 1

33 M Stefan Focic 1

34 C Linda Johansson 1

35 V Helen Honkanen Hellgren 1

36 S Michael Isele 1

37 SD Tommy Karlsson 1

38 S Marie-Louise Eddegård 1

39 C Chatrine Schander Ljungquist 1

40 M Anja Karlsson Granlund 1

41 S Tobias Rydén 1

23 17 0 0 0 0 0 0 0Summa:

Nr Parti Ledamöter Ersättare i tjänst

Omröstningar

§ § 

-§93 
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Bilaga 4. Yrkande 15.  
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Bilaga 6. Yrkande 22.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst

1 S Maria Ixcot Nilsson 1

2 C Johan Jonsson 1

3 SD Jon Frööjdh 1

4 M Emma Åhlander Hansson 1

5 S Jarkko Pekkala 1

6 S Zeljka Krajinovic Jasmina Teljigovic Göstasson 1

7 C Jenny Rydberg 1

8 SD Johan Karlsson (Frånvarande) Marie Karlsson §85 - §93

9 M Leif Karlsson 1

10 S Stig Ove Andersson Jan-Olof Jäghagen 1

11 KD Gull-Britt Hellborg 1

12 C Bo Sunesson 1

13 S Frida Larsson 1

14 SD Stefan Marcelius 1

15 V Bo Rydberg 1

16 M Börje Forsberg 1

17 S Per Adolfsson 1

18 C Karin Rask 1

19 SD Marianne Åkesson 1

20 S Ásdís Paulsdóttir (Anmält jäv §86) 1

21 M Günter Villman Stefan Månsson (M) 1

22 S Dragan Pavlovic 1

23 C Erling Karlsson 1

24 SD Kent-Owe Johansson 1

25 S Annika Karlsson  1

26 M Hans Olsson 1

27 S Martin Johansson 1

28 C Niklas Banérsson 1

29 MP Inger Bark Lagergren 1

30 SD Olle Bertilsson 1

31 S Kickie von Reis §82 - §85 Per Engström §86 1

32 KD Anne Gustavsson 1

33 M Stefan Focic 1

34 C Linda Johansson 1

35 V Helen Honkanen Hellgren 1

36 S Michael Isele 1

37 SD Tommy Karlsson 1

38 S Marie-Louise Eddegård 1

39 C Chatrine Schander Ljungquist 1

40 M Anja Karlsson Granlund 1

41 S Tobias Rydén 1

23 17 0 0 0 0 0 0 0Summa:

Nr Parti Ledamöter Ersättare i tjänst

Omröstningar
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Bilaga 8. Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta bankhuset 

(gullregnet 14) i centrala Emmaboda 
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Plats och tid Nygatan 8, Emmaboda Folkets Hus, 2024-06-17, kl. 18:00 


 


Beslutande Se närvaroförteckning 
 


Övriga deltagande Anders Svensson, kommunchef 


 Katarina Bondesson, kanslichef 


 Henrik Andersson, IT-chef 


 Susanna Engelholm, kanslichef 


 Lennart O Werner, skolchef 


 Roger Steen, samhällsutvecklingschef 


 Michaela Gustafson, Teknisk chef 


 
Utses att justera Börje Forsberg (M) 


 Kent-Owe Johansson (SD) 


 


Justering Emmaboda kommunhus 2024-06-25 kl.13:00 ,  
 
Underskrifter sekreterare 


§ 82 - § 93 


 


 Shahram Behrouz 
  


ordförande 


  


 Per Adolfsson 


 
justerare 


 


  Börje Forsberg (M)  Kent-Owe Johansson (SD) 


 


 


Anslag/bevis 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


 


Nämnd/styrelse KF/2024-06-17 
 


Sammanträdesdatum 2024-06-17 
 


Datum för anslags 2024-06-25 Datum för anslags 2024-07-16 
uppsättande  nedtagande 


 


Förvaringsplats för Kommunförvaltningens lokaler, Emmaboda 


protokollet 


 


Underskrift  


 Christoffer Karlsson  
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Närvaroförteckning 


 


 
Närvaro


1


1 S Maria Ixcot Nilsson 1


2 C Johan Jonsson 1


3 SD Jon Frööjdh 1


4 M Emma Åhlander Hansson 1


5 S Jarkko Pekkala 1


6 S Zeljka Krajinovic Jasmina Teljigovic Göstasson 1


7 C Jenny Rydberg 1


8 SD Johan Karlsson (Frånvarande) Marie Karlsson §85 - §93 1


9 M Leif Karlsson 1


10 S Stig Ove Andersson Jan-Olof Jäghagen 1


11 KD Gull-Britt Hellborg 1


12 C Bo Sunesson 1


13 S Frida Larsson 1


14 SD Stefan Marcelius 1


15 V Bo Rydberg 1


16 M Börje Forsberg 1


17 S Per Adolfsson 1


18 C Karin Rask 1


19 SD Marianne Åkesson 1


20 S Ásdís Paulsdóttir (Anmält jäv §86) 1


21 M Günter Villman Stefan Månsson (M) 1


22 S Dragan Pavlovic 1


23 C Erling Karlsson 1


24 SD Kent-Owe Johansson 1


25 S Annika Karlsson  1


26 M Hans Olsson 1


27 S Martin Johansson 1


28 C Niklas Banérsson 1


29 MP Inger Bark Lagergren 1


30 SD Olle Bertilsson 1


31 S Kickie von Reis §82 - §85 Per Engström §86 1


32 KD Anne Gustavsson 1


33 M Stefan Focic 1


34 C Linda Johansson 1


35 V Helen Honkanen Hellgren 1


36 S Michael Isele 1


37 SD Tommy Karlsson 1


38 S Marie-Louise Eddegård 1


39 C Chatrine Schander Ljungquist 1


40 M Anja Karlsson Granlund 1


41 S Tobias Rydén 1


41Summa:


Nr Parti Ledamöter Ersättare i tjänst


-§93 
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Innehållsförteckning 


 


§ 82  Kommunrevisorerna informerar 


 


§ 83  Skattesats 2025 


 


§ 84  Emmaboda kommun budget - 2025 


 


§ 85  Ortsutveckling - HusRemake 


 


§ 86  Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta bankhuset 


(gullregnet 14) i centrala Emmaboda 


 


§ 87  Yttrande - Motion - Biokol som jordförbättringsmedel 


 


§ 88  Ägardirektiv - Destination Glasriket AB 


 


§ 89  Årsredovisning, Revisionsberättelse samt Revisionsrapport 2023 för 


Samordningsförbundet i Kalmar län 


 


§ 90  Inkomna medborgarförslag och motioner 


 


§ 91  Länsstyrelsen Kalmar län ny sammanräkning 


 


§ 92  Avsägelse av kommunala uppdrag 


 


§ 93  Kommunala val 
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§ 82 


Kommunrevisorerna informerar 


 


Jan Bonell, revisor informerar om följande:  


Kommunens revisorer har haft möten med fullmäktiges presidium, socialnämnden och deltagit 


på de kommunala bolagens årsstämmor. Just nu arbetar de med fördjupande granskningar för att 


identifiera vilka områden som behöver prioriteras till hösten.  


___  


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  


 


att  med kännedom notera att kommunfullmäktige har tagit del av informationen  


___ 
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 KS/2025:1 


§ 83 


Skattesats 2025 


 


Sammanfattning 


I kommunallagens 8 kap § 6 står att förslag till budget skall upprättas av styrelsen före oktober 


månads utgång. Om det finns särskilda skäl till det, får budgetförslaget upprättas i november 


månad. I så fall skall styrelsen före oktober månads utgång föreslå skattesatsen för den 


kommunalskatt eller landstingsskatt som ingår i den preliminära inkomstskatten under det 


följande året. 


 


Vidare anger kommunallagen 8 kap § 9 att ”om budgeten på grund av särskilda skäl inte kan 


fastställas före november månads utgång, skall fullmäktige ändå fastställa skattesatsen. 


Budgeten skall därefter fastställas före december månads utgång. Fullmäktige får då fastställa 


annan skatte- eller avgiftssats än den som har bestämts tidigare, om det finns skäl till det.” 


 


Förändringar av skattesatsen 


År Skattesats 


2020 22:21 


2021 22:21 


2022 21:96 


2023 21:96 


2024 21:96 


____  


 


Yrkande 


Leif Karlsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelseberedningens förslag. 


 


Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 


 


Kommunstyrelsen beslutar föreslår Kommunfullmäktige 


 


att fastställa skattesatsen för 2025 till 21:96 per skattekrona, vilket innebär att skattesatsen för 


2025 är oförändrad jämfört med 2024.   


____  


 


Kommunfullmäktige 2024-06-17 


Yrkande 


Johan Jonsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  


____ 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 


 


att fastställa skattesatsen för 2025 till 21:96 per skattekrona, vilket innebär att skattesatsen för 


2025 är oförändrad jämfört med 2024.    
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                                       KS/2025:1, KS/2024:203, KS/2023:328, KS/2024:6 


§ 84 


Emmaboda kommun budget - 2025 


 


Sammanfattning 


Förslag till budget 2025 med ekonomisk flerårsplan 2026 - 2027 har upprättats.  


I budgetförutsättningarna prognostiseras att antalet invånare väntas går ner något under 2024 för 


att sedan öka lite de kommande åren.  


 


Personalomkostnadspålägget beräknas sänkas från 47,18 till 41,39. Precis som kompensation 


tidigare har lämnats till nämnder så minskas nu nämndernas ram på samma sätt.  


 
Nämnder och styrelser har presenterat sina behov av ekonomiska förstärkningar.  


 


Investeringsnivåerna under perioden är förhållandevis höga 2025–2027.  


2025 är förslaget till investeringsbudget 132,2 miljoner kronor. 


2026 är förslaget till investeringsbudget 69,1 miljoner kronor.  


2027 är förslaget till investeringsbudget 41,6 miljoner kronor.  


 


Det gör att likviditeten är ansträngd under perioden. Huvudmålet är att samtliga investeringar ska 


självfinansieras men 2025 föreslås en nyupplåning på 85,0 miljoner kronor, 2026 föreslås en 


nyupplåning på 27,5 miljoner kronor och 2027 föreslås ingen upplåning. 


 


Utdebiteringen föreslås vara oförändrad 2025–2027. 


 


Central samverkan (CESAM) 


De fackliga parterna delgavs, 2024-05-30, förslaget avseende budget 2025 med flerårsplan 2026–


2027 och vid CESAM, 2024-05-30 redogjorde kommunstyrelsens ordförande för budgetförslaget 


och samtidigt fanns möjlighet att ställa frågor. 


 


Beslutsunderlag 


• Tjänsteskrivelse – Budget 2025 med ekonomisk flerårsplan 2026–2027   


• Budget 2025 med flerårsplan 2026–2027 


• Protokoll – CESAM 2023-05-30 


• Yttrande – Fullmäktiges beredning gällande revisorerna budgetäskade 2025 


• Äskande om utökat anslag för kommunens revisorer 


• Tjänsteskrivelse – Ekonomi i balans – SN 


• SN 2023-09-20 § 92 Äskande om tillägg till socialnämndens budgetram 


____                                                                                                                             


 


Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Helene Honkanen Hellgren (V), Per Adolfsson (S), 


Dragan Pavlovic (S), Jon Frööjdh (SD) och Stefan Marcelius (SD) avstår från att delta i beslutet.  
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Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 


 


Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 


 


att föreslå Kommunfullmäktige fastställa Budget 2025 med ekonomisk flerårsplan 2026–2027. 


 


____ 


Kommunfullmäktige 2024-06-17 


Budgetredogörelser vid kommunfullmäktige från majoritet och opposition 


Johan Jonsson (C) redogör för Centerpartiet, Moderaterna och Kristdemokraternas förslag till budget.  


Maria Ixcot Nilsson (S), Kickie Von Reis (S), Inger-Bark Lagergren (MP), Michael Isele (S), Martin 


Johansson (S), Tobias Rydén (S), Frida Larsson (S), Jarkko Pekkala (S), och Dragan Pavlovic (S) redogör 


för Socialdemokraterna, Miljöpartiet och vänsterpartiets ändringsyrkanden. 


Jon Frööjdh (SD) redogör för Sverigedemokraternas ändringsyrkanden. 


 


Mötet ajourneras under budgetförhandlingarna kl. 19:24 och återupptas kl. 20:20.  


 


Alla bifalls- och avslagsyrkanden är numrerade i protokollet. Nummerordningen stämmer nödvändigtvis 


inte med den ordning yrkandena gjordes under sammanträdet. Protokollet återger inte den kronologiska 


ordningen av besluten, utan den ordningen som sekreteraren funnit vara mest lättförståelig för 


utomstående.   


 


Fullmäktige behandlar samtliga yrkanden var för sig efter önskemål från oppositionspartierna. Nedan 


redovisas beslutsgången för samtliga yrkanden.  


Johan Jonsson (C) yrkar bifall på kommunstyrelsens förslag till beslut 


men föreslår följande ändringsyrkanden 


 


Yrkande 1  


att en ny rad för teknik-och fritidsnämnden läggs till i budgetdokumntet för ökat


 underhåll av Ridskolan Lidahult med 100 tkr per år och  


Yrkande 2  


att tillskjuta 1,5 mkr för investering i Ridskolan Lidahult, och att finansieringen av 


detta sker genom att budgetpost för ortsutveckling justeras 2025 från 5 mkr till 3,5 


mkr.  


Jenny Rydberg (C), Bo Sunesson (C), Karin Rask (C), Erling Karlsson (C), Niklas Banérsson (C), Linda 


Johansson (C), Chatrine Schander Ljungquist (C), Anne Gustavsson (KD), Gull-Britt Hellborg (KD), 


Emma Åhlander Hansson (M), Leif Karlsson (M), Börje Forsberg (M), Stefan Månsson (M), Hans 


Ohlsson (M), Stefan Focic (M), Anja Karlsson Granlund (M), Jan Olof Jäghagen (S) och Jarkko Pekkala 


(S) yrkar bifall till Johan Jonsson (C) ändringsyrkanden. 







Sammanträdesprotokoll 8 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 


 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


BESLUT  


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Johan Jonsson (C) yrkande nr 1 och 2.  


____ 


Maria Ixcot Nilsson yrkar på följande ändringsyrkanden 


 


Yrkande 3 


att                 stryka meningen på (sidan 3) ”Det finns i dagsläget ingen ambition att revidera  


                      budgeten till hösten”  


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 3. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 3.  


____ 


Yrkande 4 


att på (sidan 4) stryka orden inom parantes, mitt på sidan ”och i vissa fall bolagen” 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 4.  


 


BESLUT  


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 4. 


____ 


Yrkande 5 


att  på (sidan 7) under näst sista punkten, stryka de två sista meningarna ”arbetet       


  prioriteras av kommunchefen, men bedrivs i tekniska kontorets regi…” 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 5. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 5. 


____ 


 


Yrkande 6  


att                ny punkt på (sidan 8) tillförs med följande mening ”Kommunchefen, i samverkan   


                     med chefsekonom, får i uppdrag att utreda möjligheten till en ny budgetmodell som  


                     taktar bättre med kommunens utmaningar t.ex. demografin och geografin. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 6.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 6.  


____ 


Yrkande 7 


att bifalla budgetäskande från revisorerna om utökat anslag med 100 tkr för 2025. 
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Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 7.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 7. 


____ 


Yrkande 8 


att stryka sidorna 14 till och med 18 i budgetdokumentet 


 


Kent Owe Johansson (SD) yrkar bifall till Maria Ixcot Nilsson (S) yrkande nr 8.  


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 8.  


 


Votering begärs. 


 


Propositionsordning 


JA för bifall 


NEJ för avslag 


 


Omröstningen utfaller med 17 JA och 22 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 1.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige efter votering avslår yrkande nr 8. 


____ 


 


Kickie Von Reis (S) föreslår följande ändringsyrkanden 


 


Yrkande 9 


att stryka hela stycket kallat ”verksamhetsprövning” på (sidan 6) 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 9. 


 


Votering begärs. 


 


Propositionsordning 


JA för bifall 


NEJ för avslag 


Omröstningen utfaller med 17 JA och 23 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 2. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige efter votering avslår yrkande nr. 9.  


____ 
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Inger-Bark Lagergren (MP) föreslår följande ändringsyrkanden 


Yrkande 10 


att på (sidan 6) sista meningen vid första svarta punkten ändras till ”kommunchefen      


                      ska bevaka frågan och målbilden är att en fritidsbank ska öppna 2025” 


 


Johan Jonsson (C) och Jon Frööjdh (SD) yrkar bifall till yrkande nr.10.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Inger-Bark Lagergren (MP) yrkande nr.10 


____ 


Michael Isele (S) föreslår följande ändringsyrkanden 


Yrkande 11  


att                 tredje svarta punkten på (sidan 6) ändras till följande ”Emmaboda kommun äger en      


                     stor mängd, glaskonst. Kommunchefen får i uppdrag att, i samverkan med        


                     kulturchef och The Glass Factory, värdera och avyttra dubbletter”.  


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 11.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Michael Isele (S) yrkande nr 11. 


____ 


Yrkande 12 


att                 lägga till en ny punkt på (sidan 6) enligt följande ”kommunchefen ska, i samverkan  


                      med bildningsförvaltningen, utreda möjligheten till att i framtiden kunna låna konst   


                      på biblioteket. Det finns flera exempel på bibliotek som gör detta, både i Sverige        


                      och i andra länder”.  


 


Johan Jonsson (C) yrkar bifall till ändringsyrkande nr 12.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Michael Isele (S) yrkande nr 12. 


____ 


Martin Johansson (S) föreslår följande ändringsyrkanden 


Yrkande 13 


att stryka andra punkten, gällande MHAB på (sidan 6). 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 13.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Martin Johansson (S) yrkande nr 13. 


____ 
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Tobias Rydén (S) föreslår följande ändringsyrkanden 


Yrkande 14 


att                 införa ny punkt på (sidan 8) med följande mening ”kommunchefen får i uppdrag att  


                     utvärdera hur väl de kommunala råden (inrättade 191115) fungerar. Frågor som kan  


                     ställas är t.ex.: sammanträder råden med regelbundenhet? Är rådets medlemmar    


                     nöjda med upplägget?” 


Jon Frööjdh (SD) yrkar bifall till ändringsyrkande nr. 14 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 14.  


 


Votering begärs. 


 


Propositionsordning 


JA för bifall 


NEJ för avslag 


 


Omröstningen utfaller med 23 JA och 17 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 3. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige efter votering bifaller yrkande nr 14.  


____ 


Frida Larsson (S) föreslår följande ändringsyrkanden 


Yrkande 15  


att                 tillskriva ny text på (sidan 9) enligt följande ”Bildningsnämnden/förvaltningen ska  


                     erbjuda sin omsorgspersonal arbetsskor fr.o.m 2025”. Lägg också till ”Mål att    


                     Emmaboda kommun senast 2025 erbjuder personal inom barnomsorg kostnadsfria              


                     arbetsskor” 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 15.  


Votering begärs. 


 


Propositionsordning 


JA för bifall 


NEJ för avslag 


 


Omröstningen utfaller med 17 JA och 23 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 4. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige efter votering avslår yrkande nr. 15. 


____ 
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Yrkande 16  


att                tillskriva ny text på (sidan 11) enligt följande ”Socialnämnden/förvaltningen ska  


                    erbjuda sin omsorgspersonal arbetsskor fr.o.m. 2025”. Lägg också till ”Mål att  


                    Emmaboda kommun senast 2025 erbjuder personal inom omsorgen kostnadsfria  


                   arbetsskor”  


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 16.  


 


Votering begärs. 


Propositionsordning 


JA för bifall 


NEJ för avslag 


 


Omröstningen utfaller med 17 JA och 23 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 5. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige efter votering avslår yrkande nr 16. 


____ 


Yrkande 17 


att  200 000 kr tas från bildningsnämnden och tilldelas socialnämnden för att påbörja  


                      arbetet med arbetsskor till personal inom omsorgen.  


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 17.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Frida Larsson (S) yrkande nr. 17 


____ 


 


Yrkande 18 


att stryka punkt två som handlar om ”nollbasbudget” på (sidan 11).  


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 18. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Frida Larsson (S) yrkande nr 18. 


____ 
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Jarkko Pekkala (S) föreslår följande ändringsyrkanden  


Yrkande 19 (ändringsyrkande med 2 att-satser) 


att                 tillfälligt öka aktivitetsbidraget (LOK) för att stimulera barn och                        


                      ungdomsaktiviteter och 


 


att av kommunstyrelsens ram överföra 50 000 kr till teknik- och fritidsnämnden för att  


                      tillfälligt höja aktivitetsbidraget (LOK) till aktiviteter riktade till ungdomar. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar bifall till Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande nr.19 


Jon Frööjdh (SD) yrkar bifall till Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande nr 19.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande 19.   


____ 


 


Yrkande 20 (ändringsyrkande med 2 att-satser) 


att                under 2025 främja och möjliggöra investeringar som är energibesparande och/eller  


                     positivt miljöfrämjande för kommunens föreningar och  


 


att               från kommunstyrelsens ram överföra 100 000: - till teknik och fritidsnämndens post  


                   för investeringsbidrag till föreningar för att möjliggöra investeringar som är  


                   energibesparande och/eller positivt miljöfrämjande. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar bifall till Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande nr. 20. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller Jarkko Pekkala (S) ändringsyrkande nr 20.  


____ 


Yrkande 21 (ändringsyrkande) 


att                på (sidan 13) definiera mål nummer två för teknik- och fritidsnämnden enligt  


                     följande ändring ”I samverkan med övriga förvaltningar ska den totala körsträckan        


                     minska för samtliga bilar/år”.  


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 21. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår Jarkko Pekkala (S) yrkande nr 21.  


____ 
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Dragan Pavlovic (S) yrkar på följande ändringsyrkanden 


Yrkande 22 


att på (sidan 13) tillägga en ny punkt under Bygg- och miljönämnden om att ”Införa    


                     avgift för handläggning av ärenden gällande enskilda avlopp”  


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 22.  


 


Votering begärs  


 


Propositionsordning 


JA för bifall 


NEJ för avslag 


 


Omröstningen utfaller med 23 JA och 17 NEJ. Hur var och en röstat framgår av bilaga 6. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige bifaller Dragan Pavlovic (S) yrkande nr 22. 


____ 


 


Jon Frööjdh (SD) yrkar på följande ändringsyrkanden 


Yrkande 23  


att ta bort kommunens mål om att nå 11 000 invånare 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 23.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 23. 


____ 


Yrkande 24  


att målet ska vara Prioritera kärnverksamheterna för att öka incitamenten till fast  


                     boende inom kommunen. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 24.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 24. 


____ 


Yrkande 25  


att utveckla målet kommunstyrelsen skall vara drivande i att se över hur The glass  


                      factory kan finansieras i framtiden med. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr. 25. 
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BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 25. 


____ 


Yrkande 26 


att belägga The glass factory med en budgetåtstramning med 2% årligen. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 26.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 26.  


____ 


Yrkande 27 


att The glass factory inte ska belasta kommunens budget 2030 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 27.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 27. 


____ 


Yrkande 28 


att ta bort målet fossilfri flotta 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 28.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 28. 


____ 


 


Yrkande 29 


att fordonsflottan ska vara så kostnadseffektiv som möjligt. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 29. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 29. 


____ 


 


Yrkande 30 


att                 kommunen ska pausa kravet på 1% av ny eller ombyggnad tills bättre ekonomiska  


                      tider. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 30.  
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BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 30. 


____ 


Yrkande 31  


att                 möjligheternas hus ska löpande rapportera om arbetet angående arbetslösa till  


                      kommunstyrelsen.  


 


Johan Jonsson (C) yrkar bifall till ändringsyrkande nr.31.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller yrkande nr 31. 


____ 


 


Yrkande 32 


att trygghetsskapande åtgärder som genomförs ska återrapporteras regelbundet till  


                        kommunstyrelsen 


Johan Jonsson (C) yrkar bifall till ändringsyrkande nr.32. 


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller yrkande nr 32. 


____ 


Yrkande 33  


att mötesplatsen ska rapportera verksamhetsberättelse, totalkostnad och resultat till  


                        kommunstyrelsen.  


 


Johan Jonsson (C) yrkar bifall till ändringsyrkande nr. 33.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation bifaller yrkande nr 33. 


____ 


 


Yrkande 34  


att återvandringsbidrag ska aktivt förespråkas av socialförvaltningen. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 34.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 34. 


___ 


Yrkande 35  


att använda dom ekonomiska medlen som vid slopande av 1% målet vid ny och  
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                        ombyggnation till att finansiera eventuella behov av elevassistenter. 


 


Johan Jonsson (C) yrkar avslag på yrkande nr 35.  


 


BESLUT 


Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation avslår yrkande nr 35.  


____ 


Sammanfattning av bifallna ändringsyrkanden: 


 


Yrkande 1  


att en ny rad för teknik-och fritidsnämnden läggs till i budgetdokumntet för ökat


 underhåll av Ridskolan Lidahult med 100 tkr per år och  


Yrkande 2  


Att                 tillskjuta 1,5 mkr för investering i Ridskolan Lidahult, och att finansieringen av detta sker 


genom att budgetpost för ortsutveckling justeras 2025 från 5 mkr till 3,5 mkr.  


Yrkande 10 


att                  på (sidan 6) sista meningen vid första svarta punkten ändras till ”kommunchefen      


                      ska bevaka frågan och målbilden är att en fritidsbank ska öppna 2025” 


 
Yrkande 12 


att                 lägga till en ny punkt på (sidan 6) enligt följande ”kommunchefen ska, i samverkan  


                      med bildningsförvaltningen, utreda möjligheten till att i framtiden kunna låna konst   


                      på biblioteket. Det finns flera exempel på bibliotek som gör detta, både i Sverige        


                      och i andra länder”. 


 
Yrkande 14 
att                 införa ny punkt på (sidan 8) med följande mening ”kommunchefen får i uppdrag att  


                     utvärdera hur väl de kommunala råden (inrättade 191115) fungerar. Frågor som kan  


                     ställas är t.ex.: sammanträder råden med regelbundenhet? Är rådets medlemmar    


                     nöjda med upplägget?” 


 


 


Yrkande 19  (ändringsyrkande med 2 att-satser) 


att                tillfälligt öka aktivitetsbidraget (LOK) för att stimulera barn och                        


                     ungdomsaktiviteter och 


 


att                 av kommunstyrelsens ram överföra 50 000 kr till teknik- och fritidsnämnden för att  


                      tillfälligt höja aktivitetsbidraget (LOK) till aktiviteter riktade till ungdomar. 
 


 
Yrkande 20 (ändringsyrkande med 2 att-satser) 


att                under 2025 främja och möjliggöra investeringar som är energibesparande och/eller  


                     positivt miljöfrämjande för kommunens föreningar och  


 


att               från kommunstyrelsens ram överföra 100 000: - till teknik och fritidsnämndens post  


                   för investeringsbidrag till föreningar för att möjliggöra investeringar som är  


                   energibesparande och/eller positivt miljöfrämjande. 
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Yrkande 22 


att                på (sidan 13) tillägga en ny punkt under Bygg- och miljönämnden om att ”Införa    


                     avgift för handläggning av ärenden gällande enskilda avlopp” 
 
Yrkande 31  


att möjligheternas hus ska löpande rapportera om arbetet angående arbetslösa till  


                      kommunstyrelsen.  


Yrkande 32 


att trygghetsskapande åtgärder som genomförs ska återrapporteras regelbundet till  


                      kommunstyrelsen 
 
Yrkande 33  


att mötesplatsen ska rapportera verksamhetsberättelse, totalkostnad och resultat till  


                      kommunstyrelsen. 
_____ 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 


 


att föreslå kommunfullmäktige fastställa budget 2025 med ekonomisk flerårsplan


 2026–2027 inklusive ändringar enligt yrkandena (1,2,10,12,14.19,20, 22,31.32 och  


                      33). 


 


RESERVATIONER 


Johan Jonsson (C), Jenny Rydberg (C), Bo Sunesson (C), Karin Rask (C), Erling Karlsson (C), Niklas 


Banérsson (C), Linda Johansson (C), Chatrine Schander Ljungquist (C), Anne Gustafsson (KD), Stefan 


Månsson (M), Hans Ohlsson (M), Stefan Focic (M), Anja Karlsson Granlund (M), reserverar sig till 


förmån för eget förslag i yrkande 22.  


Socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget förslag i 


yrkande 3,4,5,6,7,8,9,11,13,15,16,17,18,21. 


____ 
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 KS/2024:204 


§ 85 


Ortsutveckling – HusRemake 


 


Bakgrund 


Emmaboda kommun ska vara en attraktiv kommun att bo och verka i.  


I mars 2020 klubbades en vision om att Emmaboda kommun ska ha 11 000 invånare 2032.  


Begreppet attraktivitet spänner över ett stort antal frågor såsom företagsutveckling, 


platsmarknadsföring, turismfrågor, servicefrågor etc. Attraktion handlar också om samverkan, att 


tillsammans jobba för att skapa en plats där människor vill leva, bo och verka.  


Myndigheten Tillväxtanalys genomförda fallstudie uppvisar att det inte räcker med att ha 


arbetstillfällen, man måste också få människor att bosätta sig i den egna kommunen.   


Satsningar på att göra kommunen attraktiv för boende blir därför allt viktigare.  


 


Projektidé   


I Emmaboda kommun finns det fastigheter som står och förfaller. För att skapa attraktiva 


samhällen är det viktigt med boendemiljöer som uppfattas positiva. Tanken är att identifiera 


några områden i kommunen där tekniska förvaltningen köper in och renoverar lämpliga 


byggnader i samhället till nya lägenheter.  


 


Organisationen 


Tekniska förvaltningen har under en längre tid haft anställda genom arbetsmarknadsprogram och 


genomfört mindre byggprojekt i egen regi. Det bildas en arbetsgrupp med 4 till 5 personer med 


lämplig bakgrund och/eller fallenhet för praktiska yrken. När det gäller personer som är 


nybörjare eller helt saknar erfarenhet krävs ett närvarande ledarskap av en person med erfarenhet 


inom byggprojekt för att både lära ut fack-kunskap men även övervaka så arbetsmiljön är 


tillfredställande. Därav är det ett krav att en lämplig arbetsledare rekryteras. 


 


Deltagare som inte har svenska som modersmål kan behöva extra stöd i projektet då fack-språk 


ställer högre krav på svenskkunskaperna. Det innebär att bildningsförvaltningen också behöver få 


ett uppdrag i projektet att stödja med svenskutbildning. Vissa deltagare ska få tillgodoräkna sig 


lärlingstid i projektet och i slutändan kunna få en yrkesroll beroende på projektets längd.  


 


Personalen i projektet kommer inte att lösa alla arbetsmoment som behöver göras i projektet. Det 


innebär att projektet kommer även skapa mer arbete till lokala företag inom byggbranschen då 


mer utmanande arbetsuppgifter kommer göras av anlitade firmor via kommunens befintliga 


ramavtal. 


 


Risker 


Det finns en utmaning att rekrytera deltagare som har lämplig bakgrund eller bra fallenhet för 


denna typen av arbetsuppgifter. En annan utmaning är att bedöma tidsplaner med oerfaret folk 


samt byggnader som eventuellt har dolda fel. En viktig del i reducering av denna risk är att vara 


tydlig mot inblandade i projektet samt ha extra marginaler för att kompensera oväntade moment. 
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Ekonomi 


En kalkyl har gjorts på en projektbudget där en exempelbyggnad efter ombyggnad blir 6 st två 


rum och kök på ca 45 kvm. I kalkylen ingår lönekostnader för deltagare och arbetsledare, inköp 


av fastigheten/byggnaden samt kostnader för de entreprenörer och material som behöver köpas 


in. Kostnaderna bokförs som en investering på fastigheten.  


 


Utöver detta kommer en del kostnader såsom skyddsutrustning, kläder, verktyg med mera som 


behövs i projektet. Dessa kostnader går inte bokföra som investering och måste täckas av en 


extra driftbudget. 


 


 Projektbudget, mkr  


Inköp av fastighet 0,8 


Projektansvarig, arbetsledare 0,6 


Deltagare 3 personer 0,4 


Renovering, internt 2,2  


Renovering, externa tjänster 1,5 


Totalt 5,5  


 


Efter ombyggnaden är klar kan fastigheten avyttras till kommunala bostadsbolaget, EBA. 


____  


 


Jarkko Pekkala (S), Maria Ixcot Nilsson (S), Dragan Pavlovic (S), Per Adolfsson (S) och Helene 


Honkanen Hellgren (V) avstår från att delta i beslutet. 


 


Yrkande 


Jon Frööjdh (SD) yrkar bifall till kommunstyrelseberedningens förslag till beslut.  


 


Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 


 


Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 


 


att  avsätta 3,0 mkr i investeringsbudget 2024 till projektet Ortsutvecking – Hus Remake 


 


att finansieringen sker via likvida medel.  


____  


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-06-17 


 


Yrkanden 


Michael Isele (S) yrkar på att ärendet ska återremitteras till kommunstyrelsen med motiveringen  


”att dialog med branschorganisationen ej gjorts innan och att förslaget därför inte är genomtänkt” 


 


Beslutsgång 


Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller om ärendet ska återemitteras.  


Ordföranden finner att fullmäktige beslutat om att avgöra ärendet idag. 


 


Votering begärs.  
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Propositionsordning 


JA för att avgöra ärendet idag:  


NEJ för att återremittera ärendet. 


 


Med 24 JA och 17 NEJ har fullmäktige beslutat om att återremittera ärendet. 


(minoritetsåterremiss). Hur var och en röstat framgår av bilaga 7.  


____ 


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 


 


att återremittera ärendet till kommunstyrelsen med motiveringen att ”dialog med 


branschorganisationen ej gjorts innan och att förslaget därför inte är genomtänkt” 


 


RESERVATION 


Centerpartiet, Moderaterna och Kristdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag.    


____ 
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 KS/2024:170 


§ 86 


Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta bankhuset (gullregnet 


14) i centrala Emmaboda 


 


Bakgrund 


Kommunfullmäktige beslutade 2024-05-27 § 74 


att  ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för inhämtning av en ekonomisk kalkyl för 


lokalkostnader, en trafikanalys samt en samhällskonsekvensanalys. 


 


Trafikanalys 


Nuvarande centrum har tidigare inhyst flera olika sorters verksamhet, verksamheterna har 


förändrats med tiden men antalet parkeringar har varit bestående. 


 


Det positiva med Emmaboda centrum är att det finns möjlighet till ganska många parkeringar 


centralt. Eftersom centrum tidigare inhyst flera verksamheter med samman antal parkeringar att 


tillgå så borde det inte vara ett problem med en flytt av biblioteket till mer centrumnära lokaler 


med större närhet till lokaltrafiken dessutom. 


 


Möjlighet att parkera direkt utanför, det vill säga ca 40 – 80 m kanske inte alltid kommer kunna 


tillgodoses men parkering kommer finnas inom 100 – 200 m. 


 


Samhällskonsekvensanalys/Barnrättslig reflektion 


Biblioteksflytten kan medföra att det ökar antalet individer i varierade åldrar som rör sig i 


centrumkärnan. Forskning visar att det i sig har en trygghetsskapande och brottsförebyggande 


effekt. Man bör i planeringen för utvecklingen av centrumkärnan ta med ett utvidgat perspektiv 


för att uppnå synergieffekter gällande utvidgningen av området som omfattas av de 


trygghetsskapande åtgärderna. En levande, attraktiv och aktiv centrumkärna kan även öka 


invånarnas känsla av sammanhang (KASAM) och den kollektiva styrkan bland invånarna kan 


därmed bli större och bidra till att den upplevda känslan av trygghet blir högre för alla invånare 


oavsett ålder som kan överföras till övriga delar av centralorten och kommunen som helhet. 


Något som även lyfts i lokala BRÅ som ett fokusområde är barn, ungdomar och unga vuxna och 


hur man kan arbeta med olika åtgärder för att skapa en trygg och säker kommun.  


 


Utifrån barnkonventionen finns det inget som motsätter att en omlokalisering av 


huvudbiblioteket sker.  


Man ska beakta att i utformningen av lokalerna ska barnperspektivet, barns perspektiv och 


barnrättsperspektivet inkluderas, vilket innebär att barn och vuxna med kunskap och kännedom 


om barns bästa ska få komma till tals i frågan.  


Uppfyller man artiklarna i barnkonventionen vid utvecklandet och utformningen av ny lokal kan 


det medföra att barns bästa och barns perspektiv i ännu högre grad tas tillvara på än vad som har 


varit möjligt i nuvarande lokal för huvudbiblioteket.  


 


I tidigare genomförda risk- och sårbarhetsanalyser kan ytterligare information finnas som är 


lämplig att väga in tillsammans med ovanstående enkla barnrättsreflektion.  


 


Sammanfattning 
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Den ekonomiska kalkylen för lokalkostnaderna kvarstår. En trafikanalys och en 


samhällskonsekvensanalys/Barnrättslig reflektion har genomförts. I övrigt är informationen i 


ärendet detsamma och bedömningen är fortsatt att Emmaboda kommuns huvudbibliotek kan 


lokalerias till det före detta bankhuset (Gullregnet 14) enligt tidigare framtagna argument vilka 


talar för att detta är möjligt och önskvärt (se tidigare framskrivna tjänsteskrivelser och tidigare 


tagna beslut) 


 


Beslutsunderlag 


• BIN 2024-03-14 § 19 – Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta 


bankhuset 


• Tjänsteskrivelse – Bildningsförvaltningen – Inriktningsbeslut avseende flytt av 


huvudbiblioteket till före detta bankhuset 


• Tjänsteskrivelse – Kommunledningskontoret – Inriktningsbeslut avseende flytt av 


huvudbiblioteket till före detta bankhuset.  


• KS 2024-05-07 § 101 – Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta 


bankhuset 


• KF 2024-05-27 § 74 – Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta 


bankhuset  


• Risk och konsekvensanalys – flytt av biblioteket till bankhuset - Personal 


• Trafikanalys – Flytt av biblioteket  


• Barnrättslig reflektion/Samhällskonsekvensanalys med trygghetsskapande perspektiv av 


biblioteksflytt till före detta bankhuset  


• Ritning – Bibliotek – Gullregnet 14 – EBD BIBL 2024-05-01 


• Ritning – Bibliotek – Gullregnet 14 – A-40-1-001 


• Ritning – Bibliotek – Gullregnet 14 – A-40-1-002 


• Ritning – Bibliotek – Gullregnet 14 – A-40-3-001 


• Skrivelse namninsamling – Protest mot flytt av Emmaboda bibliotek till före detta bankhuset 


____ 


 


Yrkande 


Jenny Rydberg (C) yrkar bifall till kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 


  


Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Helene Honkanen Hellgren (V), Per Adolfsson (S), 


Dragan Pavlovic (S) yrkar avslag på kommunstyrelseberedningens förslag till beslut.  


 


Beslutsgång 


Ordförande ställer kommunstyrelseberedningens förslag till beslut mot Socialdemokraterna och 


Vänsterpartiets yrkande om avslag mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 


kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 


 


Votering 


Maria Ixcot Nilsson (S) begär votering.  
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Beslutsgång 


Ja – Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 


Nej – Socialdemokraternas och Vänsterpartiets yrkande om avslag 


 


Ledamot Ja Nej 


Emma Åhlander Hansson (M) x 


Bo Sunesson (C) x 


Jenny Rydberg (C) x 


Leif Karlsson (M) x 


Gull-Britt Hellborg (KD) x 


Maria Ixcot Nilsson (S)  x 


Jarkko Pekkala (S)   x 


Helene Honkanen Hellgren (S)  x 


Per Adolfsson (S)  x 


Dragan Pavlovic (S)  x 


Jon Frööjdh (SD) x 


Stefan Marcelius (SD) x 


Johan Jonsson (C) x 


Summa 8 5 


 


Ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelseberednings förslag till beslut 


med 8 röster mot 5 röster för socialdemokraternas och Vänsterpartiets yrkande om avslag. 


 


Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 


 


Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 


 


att biblioteksverksamheten som idag är lokaliserad till Folkets Hus flyttas till före detta 


bankhuset (Gullregnet 14) i centrala Emmaboda. 


 


Reservationer 


Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Helene Honkanen Hellgren (V), Per Adolfsson (S), 


Dragan Pavlovic (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om avslag på 


kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 


 


____ 


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-06-17 


 


Yrkande 


Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Inger Bark Lagergren (MP), Helen Honkanen 


Hellgren (V), yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut.  


 


Johan Jonsson (C), Emma Åhlander Hansson (M), Jenny Rydberg (C), yrkar bifall till 


kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Beslutsgång 


Ordföranden frågar om fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut 


eller om fullmäktige avslår förslaget i enlighet med Maria Ixcot Nilsson (S) avslagsyrkande. 


 


Ordföranden finner att fullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.  


 


Votering begärs.  


 


Propositionsordning 


JA för kommunstyrelsens förslag till beslut. 


NEJ för avslag enligt Maria Ixcot Nilsson (S).  


 


MED 24 JA och 16 NEJ finner ordförande att fullmäktige beslutat i enlighet med 


kommunstyrelsens förslag till beslut.   


Hur var och en röstat framgår av bilaga 8.  


____ 


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 


 


att biblioteksverksamheten som idag är lokaliserad till Folkets Hus flyttas till före detta 


bankhuset (Gullregnet 14) i centrala Emmaboda. 


 


JÄV: Ásdís Páulsdóttir har anmält jäv och deltar inte i beslutet.  


 


RESERVATION 


Socialdemokraterna, vänsterpartiet och miljöpartiet reserverar sig till förmån för eget förslag.  


____ 


 


 


  







Sammanträdesprotokoll 26 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 


 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


 


 KS/2022:151 


§ 87 


Yttrande - Motion - Biokol som jordförbättringsmedel 


 


Sammanfattning av motionen 


En motion gällande Biokol ha lämnats in av Miljöpartiet. 


Miljöpartiet föreslår: 


”Att kommunen i ett initialskede startar försöksproduktion av Biokol på Möjligheternas Hus. 


Trädgårdsavfall, träspill och annat avfall kan nyttjas och på så sätt få näringsriktig jord till 


kommunens planteringar och ev. försäljning av biokol. Möjlighet att ge information till 


medborgarna om att göra sin egen biokol. Kanske Möjligheternas Hus skulle kunna ha trädgårds-


land med Biokol runt stationsområdet. 


Att t ex i Västervik följa deras utveckling av biokolets olika användningsområden i större skala t 


ex rening av dagvatten, förbättring av parker och andra offentliga ytor och därigenom ta tillvara 


den kunskap som utvecklas där och/eller i andra kommuner. ” 


 


Yttrande – Möjligheternas Hus AB 


Möjligheten med biokol är klart intressant. Däremot har inte verksamheten kunnat prioritera en 


utredning kring tillverkning och användning av biokol på grund av det ekonomiska läget och 


situationen med flera vakanta tjänster för att klara att hålla ekonomi i balans. Både personella och 


ekonomiska resurser krävs för att utreda möjligheten och det behöver säkerställas från 


kommunfullmäktige.  


 


Styrelsen för Möjligheternas Hus AB beslutade 2023-03-21 


att styrelsen är positiv till biokol och till möjligheten att använda biokol. Möjligheternas Hus 


AB tar gärna uppdraget att utreda möjligheten att tillverka och använda biokol. Resultatet 


av projekt Västervik bör inväntas och därefter påbörja en egen lokal utredning i samverkan 


med lokala aktörer. För eventuella kostnader som gäller utredningen behöver bolaget 


ekonomisk ersättning från kommunfullmäktige.  


 


Yttrande – Emmaboda Energi och Miljö AB 


Emmaboda Energi och Miljö AB anser att biokol är en intressant produkt, men erfarenheten är 


att för att det ska kunna produceras och nyttjas på ett effektivt och miljömässigt sätt krävs en 


storskalighet som Emmaboda Kommun och Möjligheternas Hus inte kan uppfylla i dag.   


 


Yttrande – Emmaboda kommun  


Tanken med Biokolsproduktion i Emmaboda kommun är intressant. Möjligheternas Hus ser en 


potential  men har inte resurser att kunna starta upp en produktion.  Emmaboda kommun har för 


liten volym för att det ska bli ekonomiskt försvarbart att starta upp produktion av Biokol. 


Emmaboda Energi och Miljö AB drar samma slutsats i sitt yttrande enligt ovan.  


 


Ärendets beredning 


Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-05-21.  
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Beslutsunderlag 


• Motion – Miljöpartiet de Gröna – Biokol som jordförbättringsmedel 


• Yttrande Möjligheternas Hus AB – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 


• Möjligheternas Hus AB – Protokoll – 2023-03-21 


• Yttrande Emmaboda Energi och Miljö AB – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 


• Yttrande Emmaboda kommun – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 


____   


 


Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 


 


Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 


 


att avslå motionen Biokol som jordförbättringsmedel och anse den färdigbehandlad. 


____  


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-06-17 


 


Yrkande 


Inger Bark Lagergren (MP) yrkar på att ärendet ska återremitteras till kommunstyrelsen med 


motiveringen om att ”försökstillverkning ej besvarats”  


 


Beslutsgång 


Ordföranden frågar om fullmäktige kan avgöra ärendet idag, eller om ärendet ska återremitteras.  


Ordföranden finner att ärendet ska avgöras idag.  


 


Votering begärs.  


 


Propositionsordning 


JA för ärendets avgörande idag.  


NEJ för återremiss. 


 


Med 24 JA och 17 NEJ har fullmäktige beslutat om att återremittera ärendet 


(minoritetsåterremiss).  


Hur var och en röstat framgår av bilaga 9.  


____ 


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 


 


att återremittera ärendet till kommunstyrelsen med motiveringen om att


 ”försökstillverkning ej besvarats”  


 


RESERVATION 


Johan Jonsson (C) reserverar sig till förmån för eget förslag.  


____ 
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 KS/2024:216 


§ 88 


Ägardirektiv - Destination Glasriket AB 


 


Aktuellt 


Då det tidigare inte finns några ägardirektiv i Destination Glasriket AB har 


medlemskommunerna gemensamt tagit fram förslag på ägardirektiv.  


 


Ägardirektiven bör ses över minst en gång per mandatperiod.  


Ett ägardirektiv uttrycker det som ägaren vill med företaget på kort och lång sikt.  


 


Dokumentet är i första hand riktat till bolagets styrelse och genom styrelsen till VD. 


Ägardirektivet ska fastställas av kommunfullmäktige och därefter lämnas till bolagets styrelse för 


behandling på bolagsstämman. 


 


Ärendets beredning 


Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-05-21. 


 


Beslutsunderlag 


• Tjänsteskrivelse – Ägardirektiv för Destination Glasriket AB 


• Ägardirektiv för Destination Glasriket AB 


____  


 


Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 


 


Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 


 


att anta Ägardirektiv för Destination Glasriket AB. 


____  
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 KS/2024:215 


§ 89 


Årsredovisning, Revisionsberättelse samt Revisionsrapport 2023 för 


Samordningsförbundet i Kalmar län 


 


Bakgrund 


Samordningsförbundet i Kalmar län bildades 2005 av Försäkringskassan, Region Kalmar län, 


Länsarbetsnämnden och samtliga kommuner i Kalmar län i syfte att samordna aktiviteter för att 


få människor tillbaka till arbetslivet. Emmaboda kommun har varit medlem i förbundet sedan 


dess start.  


 


Förbundsmedlemmarna ska var för sig pröva frågan om årsredovisningen kan godkännas och om 


styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet 


 


Sammanfattning 


Samordningsförbundet har överlämnat sin årsredovisning för 2023 till förbundets medlemmar. 


Det är upp till varje medlem att godkänna förbundets årsredovisning samt pröva frågan om 


förbundsstyrelsen ska beviljas ansvarsfrihet.  


 


Bedömning – Revisorerna i Samordningsförbundet i Kalmar län 


Revisorerna i Samordningsförbundet i Kalmar län bedömer sammantaget att styrelsen i 


Samordningsförbundet i Kalmar län  har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 


ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen delvis har varit 


tillräcklig. Revisorerna i Samordningsförbundet tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter 


beviljas ansvarsfrihet.  


 


Ärendets beredning 


Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-05-21.  


 


Beslutsunderlag 


• Årsredovisning 2023 med bilagor 


• Rapport basgranskning – samordningsförbundet 2023 


• Granskningsrapport 2023 – FINSAM Kalmar 


• Revisionsberättelse Samordningsförbundet i Kalmar län 2023 


____  


 


Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen  


 


Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 


 


KOMMUNFULLMÄKIGE BESLUTAR 


 


att godkänna Årsredovisningen 2023 för Samordningsförbundet i Kalmar län 


 


att bevilja styrelsen för Samordningsförbundet i Kalmar län ansvarsfrihet för perioden 2023-


01-01 – 2023-12-31 







Sammanträdesprotokoll 30 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 


 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


 


att meddela Samordningsförbundet i Kalmar län om beslutet gällande ansvarsfrihet och 


årsredovisning 2023. 


____  
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 KS/2024:234 


§ 90 


Inkomna medborgarförslag och motioner 


 


Medborgarförslag 


Inkommen medborgarförslag 2024-06-04 av Gerd Elisabeth Rundkrantz om 


”Gång och cykelbana från Xylem till Emmaboda centrum” 


 


Inkommen medborgarförslag 2024-05-19 av Karl Fredrik Hansson om 


”Röjning och uppfräschning utav ön i ER-sjön.”  


 


 


Motioner 


Inga inkomna motioner per 2024-06-10 


____ 


 


Kommunfullmäktiges beredning föreslår kommunfullmäktige besluta 


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 


 


att överlämna medborgarförslag av Gerd Elisabeth Rundkrantz gällande 


”gång och cykelbana från Xylem till Emmaboda centrum” till teknik- och 


fritidsnämnden för slutgiltigt beslut i ärendet. 


 


att  överlämna medborgarförslag av Karl Fredrik Hansson gällande ”röjning och 


uppfräschning utav ön i ER-sjön” till teknik- och fritidsnämnden för slutgiltigt 


beslut i ärendet.  


 


 


 


 


 


____ 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


  







Sammanträdesprotokoll 32 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 


 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


 


 KS/2024:11 


§ 91 


Länsstyelsen Kalmar län ny sammanräkning 


 


Ny ersättare för ledamot i kommunfullmäktige 


 


Beslut  


Länsstyrelsen i Kalmar län beslutar att utse ny ersättare för ledamot i fullmäktige från och med 


den 21 maj 2024 till och med den 14 oktober 2026. 


 


Kommun: Emmaboda kommun 


Parti: Moderaterna 


Avgången ersättare: Sara Magnusson 


Ny ersättare: Kent-Göran Karlsson 


 


 


____ 


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 


 


att med kännedom anteckna informationen till protokollet 
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§ 92 


Avsägelse av kommunala uppdrag 


 


Sammanfattning  


Surerat Somsamai (SD) har 2024-06-02 begärt om att bli entledigad från uppdrag som ersättare i 


bildningsnämnden.  


 


____ 


 


Kommunfullmäktiges beredning föreslår kommunfullmäktige 


 


KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 


 


att entlediga Surerat Somsamai (SD) som ersättare i bildningsnämnden  


 


____ 
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§ 93 


Kommunala val 


 


Inga ärenden förelåg under denna punkt.  


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 







Sammanträdesprotokoll 35 (43) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-06-17 


 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


Bilaga 1. Yrkande 8.  


 


 


 


-§93 
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Bilaga 2. Yrkande 9. 
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Bilaga 3. Yrkande 14. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst


1 S Maria Ixcot Nilsson 1


2 C Johan Jonsson 1


3 SD Jon Frööjdh 1


4 M Emma Åhlander Hansson 1


5 S Jarkko Pekkala 1


6 S Zeljka Krajinovic Jasmina Teljigovic Göstasson 1


7 C Jenny Rydberg 1


8 SD Johan Karlsson (Frånvarande) Marie Karlsson §85 - §93


9 M Leif Karlsson 1


10 S Stig Ove Andersson Jan-Olof Jäghagen 1


11 KD Gull-Britt Hellborg 1


12 C Bo Sunesson 1


13 S Frida Larsson 1


14 SD Stefan Marcelius 1


15 V Bo Rydberg 1


16 M Börje Forsberg 1


17 S Per Adolfsson 1


18 C Karin Rask 1


19 SD Marianne Åkesson 1


20 S Ásdís Paulsdóttir (Anmält jäv §86) 1


21 M Günter Villman Stefan Månsson (M) 1


22 S Dragan Pavlovic 1


23 C Erling Karlsson 1


24 SD Kent-Owe Johansson 1


25 S Annika Karlsson  1


26 M Hans Olsson 1


27 S Martin Johansson 1


28 C Niklas Banérsson 1


29 MP Inger Bark Lagergren 1


30 SD Olle Bertilsson 1


31 S Kickie von Reis §82 - §85 Per Engström §86 1


32 KD Anne Gustavsson 1


33 M Stefan Focic 1


34 C Linda Johansson 1


35 V Helen Honkanen Hellgren 1


36 S Michael Isele 1


37 SD Tommy Karlsson 1


38 S Marie-Louise Eddegård 1


39 C Chatrine Schander Ljungquist 1


40 M Anja Karlsson Granlund 1


41 S Tobias Rydén 1


23 17 0 0 0 0 0 0 0Summa:


Nr Parti Ledamöter Ersättare i tjänst


Omröstningar


§ § 


-§93 
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Bilaga 4. Yrkande 15.  
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Bilaga 5. Yrkande 16.  
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Bilaga 6. Yrkande 22.  


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst


1 S Maria Ixcot Nilsson 1


2 C Johan Jonsson 1


3 SD Jon Frööjdh 1


4 M Emma Åhlander Hansson 1


5 S Jarkko Pekkala 1


6 S Zeljka Krajinovic Jasmina Teljigovic Göstasson 1


7 C Jenny Rydberg 1


8 SD Johan Karlsson (Frånvarande) Marie Karlsson §85 - §93


9 M Leif Karlsson 1


10 S Stig Ove Andersson Jan-Olof Jäghagen 1


11 KD Gull-Britt Hellborg 1


12 C Bo Sunesson 1


13 S Frida Larsson 1


14 SD Stefan Marcelius 1


15 V Bo Rydberg 1


16 M Börje Forsberg 1


17 S Per Adolfsson 1


18 C Karin Rask 1


19 SD Marianne Åkesson 1


20 S Ásdís Paulsdóttir (Anmält jäv §86) 1


21 M Günter Villman Stefan Månsson (M) 1


22 S Dragan Pavlovic 1


23 C Erling Karlsson 1


24 SD Kent-Owe Johansson 1


25 S Annika Karlsson  1


26 M Hans Olsson 1


27 S Martin Johansson 1


28 C Niklas Banérsson 1


29 MP Inger Bark Lagergren 1


30 SD Olle Bertilsson 1


31 S Kickie von Reis §82 - §85 Per Engström §86 1


32 KD Anne Gustavsson 1


33 M Stefan Focic 1


34 C Linda Johansson 1


35 V Helen Honkanen Hellgren 1


36 S Michael Isele 1


37 SD Tommy Karlsson 1


38 S Marie-Louise Eddegård 1


39 C Chatrine Schander Ljungquist 1


40 M Anja Karlsson Granlund 1


41 S Tobias Rydén 1


23 17 0 0 0 0 0 0 0Summa:


Nr Parti Ledamöter Ersättare i tjänst


Omröstningar


§ § 
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Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


Bilaga 7. Ortsutveckling – Husremake  
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Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


Bilaga 8. Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta bankhuset 


(gullregnet 14) i centrala Emmaboda 
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Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


Bilaga 9. Yttrande - Motion - Biokol som jordförbättringsmedel 
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